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Не са заложени коледни добавки за пенсионерите в края на тази 
година, заяви Асен Василев. От думите му се разбра, че внасянето на 
бюджета за догодина ще се забави.

д-р недялка петкова-
влахова: ямБол 
може да стане 
привлекателен за младите

Бойко 
Борисов 
да оБясни 
на орБан

П

Корнелия НиНОВА

западна европа
затяга
контрола
по границите

владимир георгиев:
мога да дам още 
много за развитието 
на самоков

БСП ще е в основата на тази промяна, 
заяви лидерът на социалистите

христо панайотов:
повече социални 
придоБивки 
за Бургазлии

ваня григорова
с мощна подкрепа
от сергей станишев
в софия

край с частните 
градове и общини

Корнелия нинова: 

Стр. 3

реди дни Бойко Борисов се хвале-
ше какъв велик международник е. 

как всички световни лидери му 
се радвали и му викали конгратю-
лейшънс. 

Може би и затова стана предсе-
дател на външната комисия в пар-
ламента. 

е, дойде време сега да обясни 
на приятелите си Орбан и вучич 
защо лично се подписа да наложи 
нова транзитна такса на руския газ 
и да им го увеличи на прага на зи-
мата.

Подведен бил. 
не знаел какво подписва. сти-

га, бе.
Бойко, кажи си истината. 
Поне веднъж в живота. Защо 

подписа? 
и не казвай, че Асен василев е 

виновен. 
негов подпис под закона няма. 
А твоят слага кръст на надеж-

дите ни за Шенген.

“има такива общини и 
градове, които са превърнати 
в частни и обслужващи свои-
те управници и обкръжението 
им. етрополе е такъв град. 
Приближени обръчи от фир-
ми са обсебили обществените 
ресурси и ги ползват за лично 
обогатяване, докато хората 
обедняват и страдат. кметове 
феодали държат в зависимост 
и страх населението.

възхищавам се на влади 
Александров, който има сме-
лостта да се опълчи на всичко 
това. той го прави със силен 
екип от съмишленици, ясна и 
конкретна програма. той дока-
за и като общински съветник 
досега, че може да защитава 
интересите на жителите на 
общината. От това има нуж-
да България сега - от умни, 
честни и смели хора, които да 

сложат край на задкулисието, 
кражбите и лицемерието в 
политиката и управлението.” 
това заяви лидерът на БсП 
корнелия нинова пред пре-
пълнената зала на читалище-
то в етрополе. 

с бурни аплодисменти 
жителите на общината по-
желаха успех на изборите на 
кандидата за кмет владимир 
Александров и листата с об-

щински съветници на Мк 
“БсП за България”, които са с 
№68 в етрополе.

сред присъстващите бяха 
народният представител от 
софия-област и зам.-пред-
седател на Парламентарна-
та група “БсП за България” 
иван Ченчев и най-успешната 
треньорка в историята на род-
ния спорт и художествената 
гимнастика нешка Робева.
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“не е сглобка или некоали-
ция. Хората трябва да знаят, че 
момента ни управляваправля-
ва от класическата коалиция 
ГеРБ-СдС, пп-дп и дпС”, 
заяви зам.-председателят на 
пГ “БСп за България” Георги 
Свиленски в тв интервю.

по думите му, ако се след-
ва политическата логика, тези 
партии да са се събрали на база 
идеи и програми - би трябвало, 
след лош резултат на изборите,  
да се оттеглят. “това е коали-
ция, събрана да изпере имуни-
тетите на Борисов и петков. И 
те го направиха. в пленарната 

зала виждаме пълна подкрепа 
от ГеРБ към предложенията 
на пп и дпС, но отвън, пред 
медиите Борисов казва, че не 
ги подкрепя”, подчерта Сви-
ленски.

“За много неща Борисов 
само се прави, че не знае. Знае 
и за 20-те лева такса за газ, за 
която казва, че с делян добрев 
я били проспали. Цялата пар-
ламентарна група на ГеРБ я 
била проспала, че и президен-
тът я бил проспал, като не е 
върнал закона. дали?”, попита 
Свиленски. “ние сме гласува-
ли против 20-те лева такса за 

пренос на руска газ за Сърбия 
и Унгария”, поясни Свиленски. 
“на Асен василев, кирил пе-
тков и денков от сутрин до ве-
чер в главите им е само Русия. 
каквото и да се случи - ще ка-
жат, че путин го е направил”, 
коментира той.

Свиленски е категоричен, 
че БСп има последователна 
политика и всеки, който споде-
ля позициите на социалистите 
е добре дошъл. “С какво прези-
дентът е по-силен опонент от 
опозицията в парламента? За 
F-16 чухте ли го да опонира? 
докато ние питаме непрекъс-

нато за самолетите. Има теми, 
които президентът ги избягва”, 
добави той.

“приоритетите на управля-
ващите поставя делян пеев-
ски, съобщава, следи за изпъл-
нението и се възмущава, когато 
не са изпълнени. но в същото 
време не предприема никакви 
действия. пп са седнали в ми-
нистерските столчета, правят 
си техните схемички за техни-
те фирмички и чакат подкрепа-
та от ГеРБ и дпС”, коментира 
Свиленски.

И след ротацията пеевски 
ще продължи да управлява и 

Борисов ще продължи да на-
тиска бутона - събуден или 
заспал”, поясни той. Според 
Свиленски тези хора не уп-
равляват с политики - те из-
празват българската армия, 
бронетранспортьорите, атом-
ните реактори в Белене. “кога-
то БСп участваше в управле-
нието постигнахме за над 20 
млрд. лева социална политика, 
повишихме  доходите, въведо-
хме безплатни детски градини, 
повишихме детските надбавки. 
призовавам българските граж-
дани - на 29-ти излезте и гласу-
вайте!”, каза Свиленски.

“Силата на една община се мери с 
грижата към възрастните, слабите и 
хората в нужда. БСп сме готови с ре-
шенията за социална подкрепа на жи-
телите на Сливен”, заяви д-р Събина 
петканска, втора в листата на “БСп за 
България” в Сливен при представянето 
на програма с конкретни мерки за подо-
бряване на живота в общината. повече 
от 20 приоритета е разписала в работа-
та си в общинския съвет д-р петканска. 
достъпът до здравеопазване и грижата 
за възрастните хора са сред тях.

Скъсаната връзка между спешната и 
болничната помощ в Сливен е сериозен 
проблем и той създава затруднения как-
то за гражданите, така и хаос в система-
та, подчерта д-р петканска. по думите й 
ресорният зам.-кмет по здравеопазване 
е необходимо да работи пряко с дирек-
тора на болницата, за да се оптимизира 
работата и да не се стига до проблеми, с 
липсващи отделения, липсващи специ-
алисти, а общината да не знае, докато 

гражданите й страдат и не получават 
добра медицинска услуга.   

Според д-р петканска е необходима 
стройна информационна система в сек-
тор “Здравеопазване” - особено между 
личните лекари, поликлиниките и фир-
мите, създаване на методика по кварта-
ли, за да се провежда пълноценно поли-
тиката на профилактика.

тя е категорична, че за да бъде гри-
жата към възрастните и самотни хора, 
към хората в нужда адекватна, е необ-
ходима по-сериозна социална програ-
ма. “нужно е значително увеличаване 
на капацитета на домашния социален 
патронаж, както  и на набора от услуги. 
Служителите на патронажа биха могли 
да полагат грижи и срещу заплащане за 
хора, извън кръга от социално нуждае-
щите се. Целта е да бъдат облекчени ра-
ботещите хора, които нямат достатъчно 
време да се грижат за възрастните си 
родители, а и така ще се създадат нови 
работни места”, посочи д-р петканска. 

“Истината лъсна - Станислав 
владимиров се прегърна с Бой-
ко Борисов. до вчера се кълне-

ше, че няма нищо общо с ГеРБ 
и е кандидат от партията на пер-
ничани. е, предаде и перничани. 
След като преди това предаде 
социалистите в перник”. това 
заяви в пост във фейсбук кан-
дидатът на “БСп за България” 
за кмет на града кирил Леонов. 
ето, още какво написа той в со-
циалната мрежа: 

“няма да цитирам похвалите 
на Борисов за “Станката”, нито 
ще повтарям признанията за об-
щата им работа. те говорят дос-
татъчно. видя се кой държи на 
принципите си и кой държи на 

избирателите си. видя се и как 
ги предаде.

Хора като Станислав вла-
димиров нямат място в БСп 
много отдавна точно поради 
тази причина. Защото, ние ос-
танахме единствените, които не 
предадоха своите избиратели, не 
продадоха своите принципи, не 
се отказаха от политиките си в 
подкрепа на хората. 

За разлика от владимиров 
в перник и партии като пп и 
дБ, които се първо отричаха от 
ГеРБ, а после вкупом се прегър-
наха с Борисов”.  

“10 милиона лева - срещу това 
строеж доникъде и то - некачествен. 
милион и половина лева аванс - сре-
щу това нищо не е свършено. Спорт-
на зала няма. това заварих като кмет 
и предприех всички действия, за да 
спра този грабеж на публични сред-
ства, защото това са пари на жителите 
на мездра. дойде новото управление 
след мен, сглобиха клуб по интереси 
в обС и покриха всичко. ето, този 
модел на управление ще премахнем и 
ще си върнем отново справедливата и 
социална община”, заяви кандидатът 
за кмет на мездра от “коалиция за 
България” Генади Събков. 

“Бяхме подготвили проект за сани-
ране на сградата на прекрасния дом 
на железничаря.  Имаше проблем по 
собствеността, бяхме на път да го ре-
шим, но тогава съветниците от ГеРБ, 
АБв, народен съюз, дпС гласуваха 
“против”. до ден днешен нямам раз-
умно обяснение - защо”. 

“БСп ще върнем отново справед-
ливата и социална община в мездра. 
доказали сме, че можем да бъдем до-
бри стопани, че можем да защитава-
ме обществения интерес и че за  нас 
е важен политическият морал, защо-
то нямаме зависимости”, подчерта 
Събков.  

“в най-силното време на ГеРБ, в 
мездра успяхме да направим проекти 
за над 22  млн. лв.” и цитира свърше-
ното през мандата си като посочи па-
зара, водния цикъл, изграждането на 
спортна площадка в долна кремена, 
преобразената моравица. 

 Събков и екипът му имат готова 
програма за нулева безработица. “в 
общинското предприятие за чисто-
та ще направим група, която ще се 
занимава със строителство и тя ще 
поддържа всички общински обекти. 
така, парите ще ги даваме на наши 
работници, вместо на фирми отвън”, 
поясни Събков. 

ГеорГи СвиленСки: 

Борисов и Радев лъжат, че са
„проспали” таксата за руски газ
За разлика от властта, БСП няма да проспи високите цени, скъпият ток и мигрантската вълна 
да се стоварят върху хората, заяви зам.-председателят на групата на социалистите в НС

Д-р Събина ПетканСка: 

кирил леонов:

ГенаДи Събков: 

Готови сме с решения 
за социална подкрепа 
на хората в Сливен

Истината лъсна - Владимиров предаде 
и перничани, и се прегърна с Борисов

БСП ще спрем 
политическата 
мафия в Мездра
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“гласуването на бюджета 
за 2024 г беше отложено за-
ради изборите. груба грешка. 
всички кандидати обикалят 
и правят щедри обещания 
за пътища, пречиствател-
ни станции, детски градини. 
какво обещавате като не зна-
ете с колко пари ще разпола-
гате догодина? никой не знае 
колко ще са общинските бю-
джети, колко ще са капитало-
вите разходи, ще има ли пари 
по пвУ. но най - грозното е, 
че управляващите крият, че 
ще вдигат данъци и замразя-
ват социални разходи”, заяви 
лидерът на бСп корнелия 
нинова в елин пелин. там 
присъства и народният пред-
ставител от София област и 

зам.-председател на пг “бСп 
за българия” иван Ченчев.

градът, по думите й, годи-
ни наред се управлява скрито 
и непрозрачно. “лични инте-
реси са оплели общинската 
администрация и нищо не се 
прави за хората. петър Це-
нев и екипът от общински 
съветници ще промени това. 
бъдете активни. ние сме до-
казали, че когато сме заедно 
с вас, постигаме успех. както 
успяхме заедно да спрем из-
граждането на завод за изга-
ряне на опасни отпадъци до 
Чурек. и сега заедно можем 
да променим управлението 
на общината за по - добър 
живот на нейните жители”, 
категорична е нинова.

“демографската кри-
за е резултат от липсата 
на предвидимост и ус-
тойчивост в нашата дър-
жава”, заяви кандидадът 
за кмет ваня григорова 
по време на форум за 
демографияга. кандида-
тът на местна коалиция 
“бСп за българия” бе 
основен гост на елегант-
ната проява. Сергей Ста-
нишев представи пред 
участниците в дискуси-
ята тревожни данни за 

демографския проблем 
у нас. 

и двамата заявиха 
ангажираност по отно-
шение необходимостта 
от мерки срещу демо-
графската криза. досе-
га обща пресечна точка 
между Сергей и ваня бе 
и публичната им под-
крепа за истанбулската 
конвенция и джендър 
идеологията. 

в изказвания пред ме-
дии през последната сед-

мица Сергей Станишев 
определи ваня григоро-
ва като силна номинация 
в местните избори. “не 
виждам нито една идея 
за управлението на града 
от другите двама канди-
дати. София е на различ-
ни скорости, а няма реа-
лен политически и идеен 
сблъсък. ваня григорова 
е алтернативата”, каза 
пред нова телевизия 
бившият лидер на пеС 
Сергей Станишев.

“бСп ще донесе 
промяната в Хасково - 
моделът герб, станал 
известен като “кум-
гейт”, се провали. ние 
доказахме, че можем да 
печелим битки, отсто-
явайки интересите на 
жителите на общината 
ни. показахме, че сме 
единствената алтерна-
тива на герб, чието 
управление превърна 
Хасково в един от най-
бедните райони у нас”, 
заяви водачът на лис-
тата  на “бСп за бълга-
рия” на среща с хората 
в Хасково и малките 
населени места. 

“от разговорите с 
хората разбрахме кате-

горично, че обещания-
та на герб са останали 
обещания”, поясни то-
доров и припомни, че 
за разлика от тях бСп 

е показала, че като опо-
зиция не само може да 
води битки, но и да ги 
печели - както битката 
за цената на водата и за 

такса “битови отпадъ-
ци”.

“бСп работим за 
социалната община 
в Хасково. Затова и 
предложенията ни за 
делегирани бюджети в 
малките населени места 
срещнаха пълна под-
крепа от хората в криво 
поле, в Стойково, село 
подкрепа, село въгла-
рово, николово през 
последните два дни”, 
подчерта тодоров. 

бСп даде сериозна 
заявка за промяна на 
Хасково с кандидатите 
си за общински съвет-
ници, като издигна една 
от най-младите листи в 
страната. 

„Сегашното уп-
равление превърна 
карнобат в общи-
ната с най-много 
соларни паркове в 
бургаска област. 
това са огромни ин-
вестиции, но на практика във 
всеки един от парковете има 
най-много по 4-ма, 5-ма ох-
ранители, при това на мини-
мална работна заплата. това 
не дава добавена стойност, 
нито носи устойчивост, нито 
пък предполага развитие”, 
заяви по бнр кандидатът за 
кмет на „бСп за българия” 
тодор байчев. бСп имаме 
ясни решения за подкрепа на 
инвеститорите, и то най-вече 

на тези, които раз-
криват производства, 
подчерта байчев.
„необходимо е да се 
поддържат местни 
данъци и такси под 
средните за стра-

ната. още в началото на се-
гашния управленски мандат 
през 2019 г бяха предложени 
данъци, доста по-високи от 
средните за страната, а кар-
нобат не може да се похвали 
с високи доходи”, посочи 
байчев. приоритет за него 
е увеличаване на приходите 
от земеделски земи и горски 
фонд поне с 20 %, които мо-
гат да се връщат към хората 
като социална подкрепа.  

Корнелия нинова в елин Пелин: 

Управляващите да огласят 
бюджет 2024, крият каква 
тесла са ни приготвили
Петър Ценев ще промени управлението на Елин Пелин, заяви лидерът на БСП

Сергей Станишев с мощна подкрепа 
за Ваня Григорова в София

Тодор Байчев: 

работим за подкрепа 
на местни производства 
в Карнобат

Камен Тодоров: 

БСП ще донесе промяната в Хасково - 
моделът „ГЕрБ” се провали



икономика4
2023

понеделник
23 октомври

w
w
w
.d
u
m
a
.b
g

Обява

На основание чл. 36б, във връзка с чл. 36, 
ал. 1 от Закона за лова и опазване на дивеча 
(ЗЛОД), чл. 31б от Правилника за прилагане 
на ЗЛОД, Заповед №РД48-22/17.05.2023 г. на 
министъра на земеделието за обособяване на 
дивечовъден участък (ДУ) „Бяла паланка 3“ в 
района на дейност на териториално поделение 
„Държавно горско стопанство Твърдица” (ТП 
„ДГС Твърдица“), Заповед №ЗАП-626/22.07.2022 
г. на изпълнителния директор на Изпълнителна 
агенция по горите за утвърждаване на ловнос-
топански план на ТП „ДГС Твърдица“ и одобрен 
от министъра на земеделието и храните доклад 
с рег. индекс 93-5868/20.10.2023 г.,

НаРЕЖДаМ:
I. Да се проведе конкурс за предоставя-

не стопанисването и ползването на дивеча 
в ДУ „бяла паланка 3” в района на дейност 
на ТП „ДГС Твърдица“, обособен със Запо-
вед №РД48-22/17.05.2023 г. на министъра на 
земеделието.

II. Правно и фактическо основание за от-
криване на процедурата – чл. 36б, във връзка 
с чл. 36, ал. 1 от ЗЛОД и предложение с рег. 
70-3427/04.07.2023 г., допълнено с писмо с рег. 
индекс 70-3427/23.08.2023 г. на МЗХ от дирек-
тора на „Югоизточно държавно предприятие”, 
гр. Сливен.

III. Срок за предоставяне стопанисване-
то на дивеча – 15 години.

IV. Цена на документацията за участие 
в конкурса - конкурсната документация може 
да бъде получена в „Югоизточно държавно 
предприятие”, гр. Сливен, ул. „Орешака” №15А, 
всеки работен ден в периода от 24.10.2023 г. до 
23.11.2023 г. включително, от 9.00 ч. до 16.30 
ч., а при повторен конкурс - всеки работен ден 
в периода до 07.12.2023 г. включително, от 
9.00 ч. до 16.30 часа. Документацията се полу-
чава срещу представяне на документ за запла-
тена цена в размер на 360 (триста и шестдесет) 
лева с включен ДДС по сметка на „Югоиз-
точно държавно предприятие”, гр. Сливен 
BIC RZBBBGSF, IBAN BG 47 RZBB 9155 1001  
3344  94 BGN, КвС банк българия.

V. Изисквания към кандидатите за учас-
тие в процедурата:

1. Кандидат за участие в конкурса може да 
бъде лице по чл. 34, ал. 1, т. 1, 3, 4 и 5 от ЗЛОД, 
което трябва да отговаря на следните изисква-
ния:

а) да не е обявено в несъстоятелност и да 
не е в производство по несъстоятелност;

б) да не е в ликвидация;
в) да няма просрочени задължения към 

държавата или общините, установени с влязъл 
в сила акт на компетентен държавен орган;

г) да не е лишено от право да упражнява 
търговска дейност;

д) да не е осъдено за банкрут;
е) да не е осъждано с влязла в сила при-

съда за престъпление против собствеността или 
престъпление против стопанството, освен ако е 
реабилитирано;

ж) да има сключен трудов договор със спе-
циалист по ловно стопанство с висше лесовъд-
ско образование с не по-малко от три години 
стаж в областта на ловното стопанство, назна-
чен за стопанисване на дивеча;

з) да има сключен трудов договор с най-
малко един специалист по ловно стопанство, 
който има свидетелство за подборен отстрел, 
за всеки 2500 хектара ловна площ.

2. В конкурса не може да участва физиче-
ско лице или едноличен търговец.

VI. Начален размер на годишната вноска 
за стопанисване на дивеча в ДУ, определен 
съгласно „Методика за определяне начал-
ния размер на годишната вноска за стопа-

нисване на дивеча”, утвърдена със Заповед 
№РД 49-9 от 27.01.2012 г. на министъра на 
земеделието и храните.

Определям начален размер на годишната 
вноска за стопанисване на дивеча в участъка, 
под който участниците не могат да слизат, в 
размер на 18 902,05 лв. (осемнайсет хиляди 
деветстотин и два лева и пет стотинки) без 
ДДС.

VII. Конкурсът не включва отдаване под 
наем на база за ловен туризъм – частна дър-
жавна собственост. 

Към ДУ „бяла паланка 3” има оградена 
площ - База за интензивно стопанисване на 
дивеча (БИСД) „Жълт бряг“ с площ 182,7 ха и 
главен вид дивеч – дива свиня. Оградното съо-
ръжение е с дължина 4800 м и средна височи-
на 2,5 м,  с начална годишна наемна цена в 
размер на 1440 лв. без ДДС, и битова сграда с 
идентификатор 29533.74.10.1, обл. Сливен, общ. 
Твърдица, с. Жълт бряг, с функционално пред-
назначение – селскостопанска сграда, брой 
етажи – 1, застроена площ 79 кв.м, с начална 
годишна наемна цена в размер на 1680 лв. 
без ДДС. 

VIII. Критерии за оценка на предложени-
ята

Комплексната оценка (К) на предложения 
от кандидата размер на годишна вноска за сто-
панисване на дивеча да се определя по форму-
лата:

К = а + в + С +Сп + Д, където: 
а – Точките, получени от кандидата за пред-

ложения от него размер на годишната вноска за 
стопанисване на дивеча в участъка.

За всеки предложени 100 лв. над начал-
ния размер, кандидатът получава по 1 точка. 
При предложен размер на годишната вноска 
за стопанисване на дивеча в участъка, равен на 
началния размер, кандидатът получава 0 точки. 
При посочен размер под началния (минимал-
ния) – предложението не се оценява, а канди-
датът не се класира.

в – Точките, получени от кандидата за пред-
ложения от него размер на годишната наемна 
цена за оградното съоръжение в участъка. 

За всеки предложени 100 лв. над началния 
размер, кандидатът получава по 1 точка. При 
предложен размер, равен на началния размер, 
кандидатът получава 0 точки. При посочен раз-
мер под началния (минималния) – предложени-
ето не се оценява, а кандидатът не се класира. 

С – Точките, получени от кандидата за 
предложения от него размер на годишната на-
емна цена за селскостопанската сграда в учас-
тъка. 

За всеки предложени 100 лв. над началния 
размер, кандидатът получава по 1 точка. При 
предложен размер, равен на началния размер, 
кандидатът получава 0 точки. При посочен 
размер под началния (минималния) – пред-
ложението не се оценява, а кандидатът не се 
класира.

Сп – Точките, получени от кандидата за 

предлаганите от него инвестиции по години за 
срока на действие на договора. 

Броят на точките за предлаганите от канди-
дата инвестиции по години се определя, както 
следва:
Сп = (Сп1+ Сп2 + ... + Сп5) х 0,5 + (Сп6 + ... +Сп10) х 0,3 + (Сп11 + ... +Сп15) х 0,2

1 000

където Сп1 е годишната инвестиция през пър-
вата година, Сп2 е годишна инвестиция през 
втората година и т.н.

Стойностите на показателите а, в, С и Сп 
се изчисляват и участват във формулите без 
ДДС.

Д – Точките, получени от кандидата за 
предлагания от него среден годишен брой на 
планираните работни места за срока на дейст-
вие на договора. 

Броят на точките за средния годишен брой 
на планираните работни места се определя, 
както следва: 

Д = (Д1 + Д2 + … + Д15) х 10 ,
15 

където Д1 е броят на планираните за откриване 
работни места през първата година, Д2 е броят 
на планираните работни места през втората го-
дина и т.н.

Не се присъждат точки за задължителните 
работни места, които се изискват по чл. 36а, ал. 
1, т. 7 от ЗЛОД.

Когато в резултат на класирането двама 
или повече кандидати получат еднаква ком-
плексна оценка, комисията да извърши класи-
рането, като класира на първо място кандидата, 
получил повече точки за предлаганите от него 
инвестиции по години за срока на действие на 
договора - Сп.

IХ. Срок за представяне на писмените 
предложения 

1. Кандидатите за участие в конкурса да 
представят предложенията си от 24.10.2023 
г. до 23.11.2023 г. включително, от 9.00 ч. до 
16.30 ч., а при повторен конкурс - всеки ра-
ботен ден в периода до 07.12.2023 г. включи-
телно, от 9.00 ч. до 16.30 ч. (чл. 36б, ал. 2 от 
ЗЛОД). Предложенията се представят в „Юго-
източно държавно предприятие”, гр. Сли-
вен, ул. „Орешака” №15а.

2. До изтичане на срока за подаване на 
предложенията всеки кандидат в конкурса 
може да промени, допълни или оттегли предло-
жението си.

Х. Оглед на обекта
Оглед на обекта да се извършва в при-

съствието на представител на ТП „ДГС Твър-
дица“, след представяне от кандидата на 
документ за закупена документация за учас-
тие в конкурса, всеки работен ден в периода 
24.10.2023 г. до 23.11.2023 г. включително, от 
9.00 ч. до 16.30 ч., а при повторен конкурс - 
всеки работен ден в периода до 07.12.2023 г. 
включително, от 9.00 ч. до 16.30 ч. 

ХI. Място, ден и час за провеждане на 
конкурса

Конкурсът да се проведе на 24 ноември 

2023 г. от 10.00 часа в сградата на „Югоизточно 
държавно предприятие”, гр. Сливен, ул. „Оре-
шака” №15А. 

Повторен конкурс да се проведе на същия 
адрес и час на 08 декември 2023 г., в случай че 
в първоначално определения срок не постъпи 
нито едно предложение. 

ХII. Размер на гаранцията за участие
1. Кандидатите в конкурса да представят 

гаранция за участие в размер на 18 902,05 лв. 
(осемнайсет хиляди деветстотин и два лева 
и пет стотинки), представляваща една начална 
годишна вноска за стопанисване на дивеча по 
т. VI. 

2. Гаранцията за участие да се представя 
в една от следните форми, по избор на канди-
дата: 

а) парична сума, вносима по сметка на 
„Югоизточно държавно предприятие”, гр. 
Сливен BIC RZBBBGSF, IBAN BG 47 RZBB 
9155 1001  3344  94 BGN, КвС банк бълга-
рия;

б) банкова гаранция.
ХIII. вид и размер на гаранцията за из-

пълнение на договора
1. Определям гаранция за изпълнение на 

договора, вносима в полза на „Югоизточно дър-
жавно предприятие”, гр. Сливен в размер на 56 
706,15 лв. (петдесет и шест хиляди седем-
стотин и шест лева и петнайсет стотинки), 
представляваща три начални годишни вноски 
за стопанисване на дивеча.

2. Кандидатът, спечелил конкурса, сам из-
бира формата на гаранцията за изпълнение – 
банкова или парична. Условията и сроковете за 
задържане или за освобождаване на гаранци-
ята за изпълнение да се уредят в договора за 
стопанисване и ползване на дивеча в дивечо-
въдния участък.

3. Договор да не се сключва:
а) преди изтичане на срока за обжалване 

на заповедта за обявяване на резултатите от 
класирането;

б) при наличие на подадена жалба срещу 
заповедта за обявяване на резултатите от кла-
сирането – до влизане в сила на решение по 
нея;

в) до внасяне в полза на „Югоизточно дър-
жавно предприятие” гр. Сливен на гаранция за 
изпълнение на договора от страна на кандида-
та, спечелил конкурса.

ХIV. Заплащане стойността на дивеча в 
съществуващата база за интензивно стопа-
нисване на дивеча в дивечовъдния участък

Кандидатът, спечелил конкурса, да за-
плати стойността на дивеча в размер на 4300 
лв. (четири хиляди и триста лева) без ДДС, 
в съществуващата база за интензивно стопа-
нисване на дивеча (ограда) в дивечовъдния 
участък, определена със Заповед №ЗАП-1137
/15.12.2022 г. на изпълнителния директор на 
Изпълнителна агенция по горите за утвърдени-
те минимални цени за продажба на жив дивеч 
от районите на дейност на държавните ловни 
стопанства и ДУ, стопанисвани от държавни-
те горски стопанства за 2023 г. Плащането да 
се извърши в полза на „Югоизточно държавно 
предприятие”, гр. Сливен, при подписване на 
договора. 

ХV. Заповедта за откриване на процедурата 
да се публикува в един централен ежедневник 
най-малко 30 дни преди датата на провеждане 
на конкурса.

ХVI. Утвърждавам конкурсна документа-
ция, която е неразделна част от настоящата 
заповед. 

КИРИЛ вЪТЕв  
МИНИСТЪР На ЗЕМЕДЕЛИЕТО 

И ХРаНИТЕ

тази година няма да се из-
плащат коледни добавки на 
песионерите. това стана ясно 
от думите на финансовия ми-
нистър асен василев пред Бнр, 
който коментира параматрите 
на бюджета. “не са заложени 
коледни добавки за пенсионе-
рите в края на тази година”, зая-
ви министърът.

“в закона ясно е казано, че 
обсъждането на бюджета трябва 
да се случи, след като се прием-
ат данъчните закони. по график 
те се приемат през октомври. 
но заради това, че целият месец 
парламентът не работи, срокът 
се измества. когато парламентът 
приеме данъчните закони, ще 
може да се фиксира приходната 

част на бюджета, от там дефицит 
и всичко останало”, каза той.

по думите му бюджетът за 
догодина ще е съобразен с пра-
вителствената програма, както 
и със задължението на страната 
към нато 2 процента от бю-
джетното салдо да е предвидено 
за разходи за отбрана.

василев коментира, че един-

ствената опасност да не се из-
пълнят приходите в хазната за 
тази година е ако не се получи 
второто плащане по плана за 
възстановяване и устойчивост. 
Става въпрос за 1,4 млрд. лв., 
които страната ни вече поиска 
от Брюксел, но малка част от 
мерките, които трябваше вече 
да се предприети, все още не са 

факт. кабинетът обаче очаква в 
месеците на оценка от Брюксел 
на свършеното по плана тези из-
останали мерки.

най-добрият измерител за 
финансовото здраве на страната 
е единната сметка, в която към 
момента има на 9 млрд. лева при 
изискване за 4,5 млрд. лева, от-
беляза финансовият министър.

Без коледни добавки за пенсионерите
Властта ще се забави с внасянето на бюджета за следващата година

РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ
Министър на земеделието и храните

гр. София 1040, бул. „Христо Ботев” №55
тел. (+3592) 985 11 199, факс (+3592) 981 79 55

          
ЗаПОвЕД №РД48-59/20.10.2023 г.
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ако войната в Газа се задъл-
бочи, европа ще трябва да раз-
чита на русия за горива. това 
прогнозира пред “нова телеви-
зия” финасистът любомир да-
цов.той припомни ескалацията 
в региона през 70-те години на 
миналия век, когато арабският 
свят е наложил бойкот на пе-
трола за Стария континент. по 
думите му рискът нараства. 

дацов коментира и темата 
за отнемането на дерогацията 
на “лукойл”. Според него там 
са намесени много бизнес ин-
тереси. “наличието на двойни 
стандарти в взаимоотношени-
ята не водят до изчистване на 
проблемите в света”, катего-
ричен е финансистът. както 
стана известно през миналата 
седмица председателят на пар-
ламентарната група на ГерБ 
десислава атанасова заяви, 
че ще внесе тази седмица про-
ект на решение за отнемане на 
дерогацията на “лукойл” за 
вноса и преработката на руски 
петрол. С него правителството 
ще бъде задължено да направи 
това в едноседмичен срок. от 
дпС съобщиха, че парламен-

тарната им група ще подкре-
пи предложението на ГерБ за 
прекратяване на дерогацията 
за преработка на руски петрол 
от “лукойл нефтохим Бургас”.

вчера стана ясно, че парла-
ментарните групи ще се съберат 

още днес да обсъдят искането на 
ГерБ за незабавно прекратява-
не на дерогацията, независимо, 
че парламентът е във ваканция 
и че нС се произнесе по темата 
буквално преди дни, отлагайки 
крайния срок за дерогацията до 

октомври, 2024 г.
депутатът от ГерБ де-

лян добрев обяви по-рано, че 
решението за удължаване на 
дерогацията e било взето под 
натиск. “това решение беше 
взето под натиск на кабинета. 

първите два пъти, когато ние 
внесохме веднъж в 7-дневен 
срок и веднъж в 30-дневен, по-
лучихме заплахи от премиера 
денков, че ще подаде оставка и 
кабинетът пада. Съобразихме 
се с това и гласувахме въпрос-
ния срок до октомври 2024 г.”, 
каза добрев.

“парламентът вече взе ре-
шение за “лукойл”. ако ще се 
предлага нещо ново, трябва да 
видим какво точно се предлага. 
то ще бъде обсъдено от цялото 
правителство, в това число и от 
министъра на икономиката”. 
това коментира пред журнали-
сти в ловеч министърът на фи-
нансите асен василев. Знаете, 
че предишното решение беше 
взето на базата на доста обстой-
ни доклади за това какво е въз-
можно да се случи като скорост 
на прехода, посочи василев. 

пред Бнр василев комен-
тира още, че към момента енер-
гийните суровини в частност пе-
тролът не поскъпват в резултата 
на конфликта в Близкия изток, 
но винаги трябва държавата да 
има план в случай, че се сбъдне 
негативен сценарий.

масово жители на област 
Благоевград ходят в събота на 
общинския пазар в делчево - на 
40 км от Благоевград, но в Север-
на македония, предаде “нова 
нюз”. там нашите намират голя-
мо разнообразие от плодове, зе-
ленчуци, варива и други храни, 
които са с високо качество и на 
по-нормални цени.

“тук българите купуват кар-
тофи, ориз, олио, чушки, даже 
ракия”, казва един от прода-
вачите на пазара. “Съботният 
пазар привлича с автентичност 
на продуктите, стоката е много 
качествена, а не много по-евти-
на”, обяснява редовен клиент от 
Благоевград. важна особеност е 
тази, че няма етикети с цени пред 

стоката. “това вероятно е трик, с 
който продавачите преценяват за 
колко да продадат стоката си, но 
все пак се толерантни”, допълва 
българка, дошла на пазар.

междувременно данните на 
българската държавна комисия 
по стоковите борси и тържища-
та показаха, че втора седмица 
намаляват цените на едро на ня-

кои основни храни, зеленчуци 
и плодове. общото понижение 
обаче е скромно - под 1%. про-
дължаващият спад се дължи на 
по-сериозното поевтиняване на 
зеленчуците и някои от плодове-
те, по-малко е понижението при 
млечни продукти, меса и други 
основни храни. оранжерийните 
краставици миналата седмица са 

поевтинели с 9,8 на сто до сред-
но 1,75 лева за килограм. Цената 
на доматите е паднала със 7 на 
сто и те са се търгували по 3,18 
лева за килограм. при карто-
фите понижението е 5,4 на сто 
до 1,22 лева за килограм. най-
съществено е намалението при 
морковите - с 13,8 на сто до 1 лев 
за килограм. 

С поскъпването на петрола може да 
се очакват по-високи цени на маслодай-
ните култури и дори на захарта, тъй като 
от тях се произвеждат биогорива. това 
прогнозира васил Симов, изпълнителен 
директор на Софийската стокова борса 
пред agri.bg.

“при петрола бяхме свикнали през ля-
тото да поскъпва. тази година от юни до 
края на септември цените се вдигнаха от 
75 долара за барел до над 95 долара за ба-
рел. С настъпването на септември цените 
започнаха да падат надолу и последните 
котировки бяха 84 долара за барел. това 
беше до скоро, когато започна войната в 
израел и пазарите веднага реагираха, ма-
кар че имаше два почивни дни и едва в 
началото на миналата седмица промяната 
стана видна и цената се обърна в посока 
нагоре”, споделя експертът. 

неговата прогноза сочи, че ако този 
конфликт продължи, тъй като е в реги-
он, където са основните производители 
на нефт, “можем да бъдем свидетели на 
още много по-драстично постъпване на 
петрола”. 

ако поскъпването мине 95 долара за ба-
рел, васил Симов не би се наел да прогно-

зира до къде ще се стигне, но това немину-
емо ще се отрази на цените на бензина и 
дизела, които използваме ежедневно. 

една от най-високите цени на петро-
ла, която е достигана на световните борси 
е над 135 долара за барел, но е имало и 
ситуации, в които нефтът е бил на почни 
нулева цена и свръхпредлагане. 

“Страните производителки имат смет-
ка цените да вървят нагоре, макар подбу-
дите на конфликтите да са съвсем други, 
но войната винаги поражда ръст в цената 
на петрола. при предишни конфликти це-
ната мина 130-140 долара за барел. Сега 
не ми се мисли до къде може да се стиг-
не”, казва Симов. 

“в същото време цената на нашата 
електроенергия е поносима, но ако и тя 
тръгне нагоре заедно с горивата - всичко 
ще поскъпне, защото елементите ток и го-
риво са във всяка стока и не може да се 
игнорират. дори зърнените и маслодайни 
основни култури да са по-евтини, техните 
производни - брашно, олио и фуражи ще 
калкулират в себе си по-високите цени”. 

Световното производство е близо 80 
милиона тона, като една-трета се пада на 
европейския съюз.

Газовата сделка между България 
и турция, която беше една от голе-
мите гордости на служебното пра-
вителство на румен радев, начело с 
ресорния министър росен Христов, 
ще бъде разследвана от европейска-
та комисия, съобщи международни-
ят енергиен портал ICIS.

Споразумението, сключено 
между българския газов оператор 
“Булгаргаз” и турската “Боташ”, ще 
се проверява, тъй като е възможно 
то да нарушава правилата за конку-
ренция на общността, според пис-
мото, видяно ICIS.

Според портала по-рано този ме-
сец от Генерална дирекция “конку-
ренция” на еС са поискали от “Бул-
гаргаз” да изпрати изчерпателен 
списък с документи, включително 
информация, свързана със споразу-
мения за доставка с турския оператор 
“Боташ” и резервации на капацитет 
на турско-българската граница. ин-
формацията бе официално потвър-
дена и от газовия ни оператор, който 
в свое прессъобщение казва, че ек 
е изпратила въпроси до дружество-

то, но става въпрос за последните 
няколко години и отношенията с 
всички партньори. изследваният пе-
риод обхваща последните няколко 
години, а поисканата информация е 
насочена към отношенията с достав-
чици и партньори и подробности за 
доставките. в позицията се допълва, 
че “Булгаргаз” подготвя и ще пре-
достави информацията в договоре-
ния с ек срок. 

в писмото, видяно от ICIS също 
се казва, че комисията иска от “Бул-
гаргаз” да предостави информация 
за договори, които са сключени или 
се договарят, при които “Булгаргаз” 
може да действа като изключителен 
агент или дистрибутор за доставка 
на газ в България или другаде в еС.

договорът е за период от 13 го-
дини и позволява на “Булгаргаз” и 
“Боташ” да поделят дневния капа-
цитет на граничния пункт Стран-
джа - малкочлар. междусистемната 
връзка преди това беше използвана 
за транспортиране на руски газ в 
турция през трансбалканския тръ-
бопровод през България.

ЕкспЕрт: 

Европа ще трябва да 
разчита на Русия за горива
ГЕРБ пак иска да се отнеме дерогацията на „Лукойл” за вноса и преработката на руски петрол 

Петролът може да изстреля 
цените на маслодайните култури

ЕК разследва газовата сделка 
между „Булгаргаз” и „Боташ”

Българи пазаруват в Делчево заради по-качествени храни
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Снимки БТА

Жена и синът й чакат да бъдат отведени на по-сигурно място. Проливни дъждове в Камбоджа доведоха  
до невиждани наводнения в югозападната част на столицата Пном Пен. Евакуират хората с лодки

Спиране на тока, разрушени 
пътища, големи наводнения - това 
са последиците от няколкодневните 
силни бури във Великобритания, 
Германия и южната част на 
Скандинавия. Очаква се лошото 
време да се задържи още няколко дни

Гърците похарчили  
23 млрд. евро за хазарт 

Гърците са похарчили 22,7 млрд. 
евро за онлайн хазарт, казина, лота-
рии и конни надбягвания за периода 
януари-август по данни на Гръцка-
та комисия по хазарта, цитирани 
от “Катимерини”. Общият оборот 
на игралната индустрия е нараснал 
с 28 на сто в сравнение със същия 
период на 2022 г. М.г. гърците са за-
ложили 29,2 млрд. евро на хазарт.

Задържаха зетя  
на Сали Бериша

Зетят на бившия албански преми-
ер Сали Бериша е бил задържан на ле-
тището в Тирана. Ямарбер Малтези 
е бил със забрана да напуска страна-
та заради разследване за организира-
на престъпност и корупция, свързана 
с местния ФК “Партизани”.

Нов началник на руските 
Въздушно-космически сили  

Ген. Виктор Афзалов е назначен 
за началник на Въздушно-космиче-
ските сили на Русия. Досега той 
беше временно изпълняващ длъж-
ността, след като през август от 
поста бе отстранен ген. Сергей Су-
ровикин. Тогава Афзалов беше негов 
заместник.

Южен Тирол избира  
нов парламент

Най-северната италианска про-
винция Южен Тирол, с немскоговоря-
що мнозинство, избира нов парламент. 
Според проучванията Южнотирол-
ската народна партия, управлявала 
без прекъсване в продължение на де-
сетилетия, остава най-силната, но 
вероятно ще получи значително по-ни-
сък резултат. 

Експремиерът на Пакистан  
се завърна след изгнание

Трикратният пакистански пре-
миер, 73-годишният Наваз Шариф, 
се завърна в страната след четири 
години самоналожено изгнание в 
Лондон. Той започва предизборната 
кампания на партията си три месе-
ца преди вота. Въпреки че не може 
да участва в избори заради обвине-
нията срещу него, той ще обжалва, 
защото се стреми да стане минис-
тър-председател за четвърти път.

Строители увиснаха  
на кабели при срутване  
на небостъргач

При срутването на строителна 
конструкция на небостъргач в Сао Па-
оло, Бразилия, работници се вкопчили 
във висящи кабели на 140 м височина, 
за да оцелеят. Те били спасени с помо-
щта на кран. Загинал е един човек.

президентът на влизащата в състава на Босна и Херцего-
вина република Сръбска милорад додик заяви, че незави-
симостта на областта е “реална алтернатива за бъдещето”. 
Според него се очакват “сложни политически решения” за-
ради постоянния натиск и атаки срещу Баня лука. “републи-
ка Сръбска е свободна и широка за всички, с изключение на 
нейните врагове”, заяви той на митинг в козарска дубица.

президентът отправи заплахите за отделяне ден след като 
САЩ наложиха санкции на децата му Горица и игор додик. 
освен тях, в “черния списък” попадат и фирмите, в чието 
управление участват. от държавния департамент посочиха, 
че те са участвали в корупция и са заплашвали дейтънските 
споразумения. 

додик заяви, че санкциите са свеждане до лично ниво на 
враждебността на САЩ към република Сръбска и че няма 
доказателства за престъпни дейности на членовете на семей-
ството му, “за разлика от сина на американския президент 
Хънтър Байдън, замесен в корупция”.

Специалните представители на еС и САЩ за Западните 
Балкани призоваха косовския премиер Албин курти да се 
върне на масата за преговори, за да намали напрежението 
със Сърбия. Специалният пратеник на еС мирослав лайчак 
заяви, че очаква от Сърбия и косово изпълнение на поетите 
двустранни ангажименти.

“изразихме дълбока загриженост от настоящата нега-
тивна траектория, което е директно свързано с европейския 
път на косово и Сърбия”, заяви дипломатът пред сръбския 
президент Александър вучич в Белград. двамата обсъдиха 
нападението от 24 септември срещу косовски полицаи от 
местни сърби. “извършителите трябва да бъдат изправени 
пред правосъдието и очакваме пълно съдействие от Сърбия 
и конкретни действия”, заяви лайчак. “няма европейско бъ-
деще за Сърбия и косово без нормализирането на отноше-
нията и прилагането на споразуменията за нормализиране на 
двустранния диалог”, каза той, преди да замине за прищина 
за среща с президента на косово Албин курти.

ЕС и САЩ искат диалог 
между Косово и Сърбия

Додик пак говори  
за независимост

Хърватия стана поредна-
та държава, въвела контрол 
по границите си. Балканска-
та страна засилва мерките 
на граничния пункт със Сло-
вения, потвърди премиерът 
Андрей пленкович, предаде 
БтА. той определи това като 
временна мярка, предизвика-
на от действия на италия.

миналата седмица също-
то направиха полша, Чехия, 
Словакия, Унгария, Германия, 
Швеция и Австрия. в момента 
може да се влезе като турист 
без виза и затова “трафикан-
тите влизат лесно в сърцето на 
европа”, цитира “курир” кри-
тичните думи на пленкович.

над 1000 мигранти са 
пристигнали на канарски-
те острови само за ден. на 
една лодка имало 320 души. 
между 1 януари и 15 октом-
ври 2023 г. на островите са 
пристигнали 23 537 мигран-
ти, или 80% повече спрямо 
същия период на м.г. по офи-
циални данни.

най-малко 1000 души са 
загинали при опит за дости-
гане на канарските острови 
т.г. според благотворител-
ната организация “Уокинг 
бордърс”.

испанският министър на 
миграцията обеща на 19 ок-
томври пакет от помощи на 

стойност 50 млн. евро за ка-
нарските острови, за да могат 
да се справят с “извънреден 
миграционен поток”.

в Атина се увеличават 
случаите на вандалски проя-
ви към търговски обекти на 
мигранти. Заведения за сан-
двичи и кафе, фризьорски 
салони, фурни и дори турис-
тически агенции са нападани 
с камъни и осъмват залети с 
боя. Според свидетели слу-
чилото се е дело на крайно-
десни, които искат да прого-
нят мигрантите. полицията 
е увеличила патрулите, но 
арестувани няма. 

властите в Гърция заси-

лиха охраната и на бежански-
те лагери поради опасения от 
безредици като реакция на 
военните действия в Газа.

Граничната охрана е спа-
сила 22-ма мигранти от ли-
бия. Арестувани са двамата 
трафиканти, които получили 
по 7000 евро на човек, за да 
ги превозят до италия. по-
ради повреда на плавателния 
съд се наложила намеса на 
гръцката морска охрана.

повишена е охраната на 
всички гранични пунктове 
в южната ни съседка. Сле-
дят се и контактите на около 
3000 палестински бежанци в 
страната.

Западна Европа затяга 
контрола по границите
Само за ден на канарските острови са пристигнали над 1000 мигранти
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размириците пламват на 
Западния бряг, масовите съби-
рания ескалират в ожесточени 
въоръжени сблъсъци между па-
лестинците и израелските сили 
за сигурност, предупреждават 
от руското мвнр.

продължава размяната на 
артилерийски удари между из-
раел и “Хизбула” на ливанско-
израелската граница. 

държавният секретар на 
САЩ Антъни Блинкен заяви на 
служебния премиер на ливан 
наджиб микати, че е важно да 
зачита интересите на народа 
си, който ще бъде засегнат, ако 

ливан бъде въвлечен в израел-
ско-палестинския конфликт, съ-
общи американският държавен 
департамент.

междувременно тел Авив 
евакуира още 14 населени места 
по границата с ливан. има изда-
дена заповед за евакуация на ев-
реите от египет и Йордания.

летищата на дамаск и Але-
по са извадени от строя след 
израелски удари, обявиха си-
рийски държавни медии. при 
атаката е бил убит един циви-
лен работник.

израел удари тунел под джа-

мията на Западния бряг, съобщи-
ха военни. той е бил използван 
от екстремисти за организиране 
на атаки. Армията разпростра-
ни кадри, за които каза, че са от 
вход до бункер под храма. пока-
зана бе и диаграма къде са съх-
ранявани оръжия там.

САЩ изпращат допълнител-
ни системи за пво в Близкия 
изток, съобщи пентагонът. те 
ще могат да свалят балистични 
ракети тААд (THAAD). Скоро 
ще бъдат изпратени и допълни-
телни противоракетни системи 
“пейтриът”.

египет отвори граничния 
пункт “рафах”, през който за-
почна да влиза хуманитарна по-
мощ за ивицата Газа. За два дни 
37 камиона доставиха продукти 
от първа необходимост. индия 
изпрати 38,5 т помощи - предим-
но медицински консумативи.

Хиляди пропалестински де-
монстранти излязоха на шествия 
в лондон, дюселдорф, Берлин и 
други градове по света. в Ав-
стралия скандираха “Срам, срам 
за израел” и “палестина никога 
няма да умре”. в мексико мото-
то беше “Свободна палестина”. 

Снимка БТа

Палестински деца са принудени да живеят в палатков лагер, след като е трябвало да напуснат 
домовете си или те са били разрушени. Много семейства чакат да напуснат Ивицата Газа, 
където опасността от ракетни удари е постоянна

САЩ не са позволили на киев да продължи 
мирните преговори с русия, започнали скоро 
след началото на кризата в Украйна, твърди бив-
шият германски канцлер Герхард Шрьодер. в 
интервю за “Берлинер Цайтунг” той заяви, че на 
обсъжданията в началото на март м.г. в истанб-
ул украинската делегация, водена от днешния 
военен министър рустем Умеров, не се е съгла-
сила на мир, понеже това не й е било позволено 
от вашингтон.

ексканцлерът заяви, че в началото киев е бил 

склонен да се откаже от членство в нАто и дори 
да води преговори за принадлежността на крим.

“накрая нищо не се получи. останах с впе-
чатление, че във вашингтон е било решено нещо 
друго”, заключи Шрьодер.

Същевременно той критикува европейските 
дипломати, че не са успели с посредничеството за 
постигане на мир между москва и киев. в резул-
тат на това русия ще има по-близки отношения с 
китай, което Западът не може да си позволи, уве-
рен е бившият канцлер.

Земетресение с магнитуд 5,2 по рихтер разтърси щата Гереро 
в южната част на мексико, съобщи националната сеизмологична 
служба на страната на страницата си в социалната мрежа екс.

епицентърът е бил на 57 км югоизточно от град Сан маркос 
с население от около 133 000 души, на дълбочина 10 км, предаде 
тАСС. няма данни за жертви или щети.

трус със същия магнитуд удари граничния регион между не-
пал и индия. той е бил с дълбочина 14 км. Според националния 
сеизмологичен център на непал земетресението е било с магни-
туд от 6,1 по рихтер и епицентър в дадинг, на около 55 км западно 
от столицата катманду. няма информация за загинали.

в Аржентина се проведоха президент-
ски и парламентарни избори. освен за 
държавен глава, аржентинците гласуваха 
за 130 депутати и 24 сенатори в конгреса, 
предадоха световните агенции.

петима кандидати спорят за най-ви-
сокия държавен пост. основната битка бе 
между министъра на икономиката Серхио 
маса, номиниран от управляващата коа-
лиция “Алианс за родината”, бившия ми-
нистър на сигурността патрисия Булрич, 
представляваща най-голямата опозици-
онна коалиция “Заедно за промяна”, и 

депутата Хавиер милей, който е начело 
на либертарианската партия, част от али-
анса “Свободата идва”.

настоящият държавен глава Албер-
то Фернандес, чийто рейтинг падна под 
20%, обяви още през април, че няма да 
се кандидатира за нов мандат, въпреки че 
конституцията му позволяваше това.

на първичните избори през август 
най-много гласове (31%) получи милей, 
който преди това не бе смятан за фаворит. 
Според повечето социологически проуч-
вания предстои балотаж.

опасни маневри на китайската брегова охрана са довели до сблъсък с 
кораби на филипинския флот в спорното Южнокитайско море, съобщава 
правителството в манила. няма информация за пострадали или щети.

Филипинското правителство осъди инцидента “по най-категоричен на-
чин” и го нарече нарушение на суверенитета на Филипините.

от манила съобщават, че сблъсъците са станали край атола томас. два 
техни снабдителни кораба, ескортирани от два плавателни съда на брего-
вата охрана, са доставяли храна и други стоки на филипинските сили на 
кораловия остров, който е под дългогодишна китайска блокада.

подобни сблъсъци са чести в района, но за първи път се съобщава за 
“таран” между кораби на кнр и Филипините.

Манила и Пекин спорят 
за Южнокитайско море

Аржентина рязко променя курса

5,2 по Рихтер удариха
Мексико и Непал

Шрьодер: САЩ не искат 
мир между Киев и Москва

 
 
 
Заради бомбена заплаха дворецът “Версай” в покрайни-
ните на Париж бе евакуиран за шести път в рамките 
на седмица. Въпреки че вече е задържан заподозрян, 
отправянето на бомбени заплахи продължава. 
Стотици училища във Франция и регионални летища 
бяха принудени да затворят заради фалшиви съобщения 
за поставени взривни устройства. Много от заплахите 
са отправени от млади хора. 
Взривно устройство избухна близо до израелското 
посолство в Никозия. Полицията е задържала заподо-
зрени. Това е първият подобен инцидент в Кипър от 
началото на кризата в Израел. В Детройт, САЩ, бе 
намерена убита след множество прободни рани служи-
телка в синагога.

Израел води война 
на три фронта
Египет отвори 
граничния пункт „Рафах”, 
многохилядни протести 
по света в подкрепа 
на Палестина

Бомбени заплахи
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Израел е признат от САЩ 11 минути след обявя-
ването му за държава през 1948-ма година. 

11 минути са необходими на президента Хари Тру-
ман да признае Израел, вероятно защото е трябвало 
да отиде до тоалетна и да си измие ръцете. Иначе 
щеше да се справи и за 11 секунди, няма съмнение. В 
същото време на територията на Палестина араби 
заселват земите от хилядолетия, но и до ден днешен 
САЩ отказват да приемат Палестина като самос-
тоятелна държава и са основна пречка за нейното 
признаване. 11 минути да кажат “да” за Израел, 70 
години “не” за Палестина. 

За какво им е на САЩ мир в Близкия изток, като 
могат да превърнат Израел и Палестина в една вечно 
кървяща гнойна рана, през която да контролират це-
лия арабски регион?

И само веднъж историята помни изключение от 
тази политика. 1993, Осло, Норвегия, двама лидери, 
велики визионери, надскочили епохата, преодолели 
това, с което днес медиите доволно ни давят - собст-
вените си лични истории и съдби, собствения си гор-
чив опит, вгледани в бъдещето, правят най-великия 
компромис един пред друг - Ясер Арафат и Ицках Ра-
бин. 

Подписват договора, който макар и частично 
урежда отношенията Израел и Палестина. Палести-
на е призната за автотомна територия на Западния 
бряг и Ивицата Газа, а Израел си гарантира мир. 

Огромен късмет е, че Ясер Арафат и Ицках Рабин 
не просто са съществували, но и са живели по едно и 
също време. Воювали един срещу друг - Ицках Рабин е 
генерал от израелската армия. И както става с пове-
чето военни, от един момент нататък те разбират, 
че конфликтите нямат военно решение. Рабин е въз-
приет като предател в някои радикализирани среди в 
Израел и убит от ултрадесен ционист. Загива не от 
ръката на арабин, а от ръката на свой. 

Наскоро гледах участие на арабския комик Басем 
Юсеф при Пиърс Морган. Басем казва: “Добре де, Ха-
мас са виновни, но на Западния бряг Хамас няма. На 
Западния бряг само от началото на тази година са 
убити 38 палестински деца от израелските сили за 
сигурност”. 

Ей така, покрай незаконните еврейски селища, ко-
ито са надупчили палестинските земи като швейцар-
ско сирене, деца бива убивани постоянно, жени биват 
изнасилвани, израелската армия се гаври ден след ден 
с мирното население. 

Защо като няма Хамас на Западния бряг, пак няма 
мир, а палестински деца умират непрестанно?! 

Много е лесно да обвиняваме Хамас, но Хамас не са 
проблемът, те са симптомът, те просто осветиха 
лицето на терора. 

В 21-ви век в Ивицата Газа зад 7-метрови бетонни 
стени, като излезли от кошмарна антиутопия, жи-
веят малко повече от два милиона души. За да бъдат 
снабдявани с основни продукти за бита, те трябва 
да изготвят списъци, които израелските власти да 
одобрят и да пуснат. Като затворнически режим - 
трябва надзирателят да одобри всичко, което се вна-
ся на територията на затвора. Басем Юсеф е женен 
за палестинка, родителите й не успяват да отидат 
на сватбата. Не ги пускат да излязат от Ивицата 
Газа, то да не става току така тая работа. 34 го-
дини след падането на Берлинската стена, хора жи-
веят като скотове зад бетонни стени, само защото 
са имали нещастието да се родят не от правилния 
етнос. 

Дядо ми е спасявал евреи в дома си, бил се е на 
фронта срещу нацистите. Аз съм внучка на анти-
фашисти и ми струва много нерви да обяснявам през 
годините защо историята трябва да се помни и па-
метници не трябва да бъдат сваляни. Имам приятели 
евреи, мирни и добри хора, последното, което искам, 
е те и децата им да се чувстват виновни и да бъдат 
заклеймявани като убийци. Но няма да се извинявам 
на никого за това, че осъждам новия Холокост в Па-
лестина. Аз съм срещу всеки Холокост на света. 

И не давам пет пари дали това се харесва и на кого 
се харесва. 

Няма да мълча.

Няма да мълча

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТолИй сТАНКУлов

БСп остро осъждаме 
нападението срещу кан-
дидата за кмет на созо-
полското село Зидарово 
Христо Бардуков от мк 
“БСп за България”. това 

е недопустим акт на на-
силие и омраза, който по 
никакъв начин не можем 
да приемем. не можем да 
приемем и железните пал-
ки, и бухалките на маски-
рани и въоръжени мъже 
да заемат мястото на по-
литиките и аргументите, 
предлагани от кандидати-
те за местна власт. 

Ако това стане - значи 
сме предали властта, коя-
то е най-близко до хората 
- в ръцете на престъпници 
и на мафията. 

това не е първият слу-
чай, в който наши канди-
дати със заплахи са при-
нуждавани да се оттеглят, 
за да има власт на всяка 
цена. За тези, които пре-
върнаха малките населени 
места във феодални вла-
дения, в които цари страх. 
Страх от това да те оставят 
без работа, без помощи, 
без дърва за огрев. А как-
то вече виждаме - и да те 
пребият. 

очакваме от органите 
на реда да предприемат 

бързи действия и си свър-
шат работата, така че из-
вършителите на този бру-
тален побой да понесат 
цялата строгост на закона. 

и се обръщаме към 
българските граждани: 
Хора, бдете! 

и гласувайте - за да по-
бедим с гласа си железни-
те палки, бухалките и стра-
ха. и да бъдем свободни 
граждани, които живеят в 
общините си свободно.

Позиция на БСП

Хубава работа, ама...
  �

Аида ПАНИКЯН

Цивилизованият свят 
ползва електронни ре-
цепти. отидеш на лекар, 
изпише ти антибиотик, 
кажеш му коя аптека ти е 
на път и докато стигнеш, 
фармацевтът вече ти е 
приготвил лекарството. 

добре е, че това най-
сетне се случва и у нас. 
но наистина ли се случ-
ва или...

У нас от години елек-
тронната рецепта “рабо-
ти” на принципа “тръг-
ни-спри”. Защото този 
или онзи министър си 

осигурява място в анали-
те на историята на бъл-
гарското здравеопазване 
от началото на XXI век 
и оповестява гордо:”от 
утре въвеждаме е-рецеп-
тата”. но умело спестява 
истината, че почвата за 
това тъй важно действие 
за пореден път (и типич-
но по нашенски) не е под-
готвена, а негативните 
последици от неудачите 
са за сметка на болните. 

За е-рецептите за 
антибиотици се говори 
отдавна. твърди се, че 
само така ще спре безраз-
борната им употреба от 
пациенти. и пак се спес-
тява нещо - фактът, че 
повечето антибиотици се 
употребяват в болниците, 
а не от хората на домаш-
но лечение. А трябва ли 
само заради антибиотик 
да бъде хоспитализиран 
човек? но това е друга 
работа.

министърът нямало 
да спре процеса на въ-

веждане на е-рецепти за 
антибиотици и щял до 
края на месеца да събира 
инфо за недостатъците на 
системата. и, ако трябва-
ло, тя щяла да се ремон-
тира. Безспорно за здрав 
човек 10-12 или 15 дни 
до края на месеца не са 
много време. но за човек 
с абцес например? или с 
инфекция, нуждаеща се 
от спешно антибиотично 
лечение, но без необходи-
мост от постъпване в бол-
ница? А ако лекарят не е 
отбелязал възможност да 
бъде заменен при липса 
антибиотикът с друг, как-
во ли може да се случи? 
трябва ли в държава от 
еС в началото на XXI век 
да умре човек заради лип-
са на антибиотик? 

и още: наистина ли 
е-рецептите ще ограничат 
безразборната употреба на 
антибиотици? Ще спрат ли 
непрестанния паралелен 
износ, гарантиращ само 
печалба на търговеца? Ще 

се сбогуваме ли наистина 
с недостига на лекарства? 
или след всичките несго-
ди по веригата пациентът 
след месец-два или година 
отново ще бъде изправен 
пред ситуации, които са 
му познати от години, го-
дини? и да си каже: “пре-
менил се илия, обърнал се 
и - пак в тия”.  

въпросите, чакащи 
отговорите си са много, а 
властта е трябвало пред-
варително да ги обмисли 
и предотврати превръща-
нето им в понякога дори 
животозастрашаваща си-
туация. Факт е, че днес 
пациенти, лекари и фар-
мацевти са завъртяни в 
поредния за повече от 20 
години водовъртеж на не-
подготвеността на нашен-
ската власт. не е ли някак 
си непочтено болният, 
лекарят и аптекарят да са 
заложници на  политиче-
ска немощ и оправдание 
за перманентно незнание 
и неподготвеност? 

Гласувайте, 
за да победим страха
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Интервю на Александър 
СИмов, БСТв

n Г-жо Влахова, каква е 
вашата “диагноза” за състо-
янието на Ямбол? Нека при-
помним, че градът беше една 
екзотика на предишните из-
бори, тъй като кмет стана 
човек, издигнат от местна 
коалиция “Пряка демокра-
ция”, т.е. местен играч, не 
някакъв партиен фактор. 
Как упрявляваше той през 
тези 4 години?

- след тези 4 години Ямбол 
има една добра централна част, 
с много добра архитектура, коя-
то е започната от предния кмет. 
довършени са негови проекти, 
реализирана е тази част, някои 
от основните пътни артерии и 
3 кръгови кръстовища. оста-
налата част и кварталите са 
в окаяно състояние. ние сме 
минали през всички квартали, 
хората са си споделили про-
блемите. нито пътните връзки 
са добри, пътищата, трото-
арите, местата, където могат 
да отседнат. тук-там има дет-
ски площадки. това е всичко, 
свръшено за 4 години.

няма инвестиции, няма ра-
ботни места за младите хора, 
те напускат града...

n След като сте видяла 
тези проблеми, какви са ва-
шите идеи, как предлагате 
да бъдат разрешени?

- Моите идеи, на екипа от 
общинския съвет и на “коали-
ция за българия”, които са ме 
издигнали и подкрепили като 
тяхна кандидатура, е да на-
правим възможни инвестици-
онните проекти в Ямбол така, 
че да има работни места, да се 
връщат млади хора в града и 
той да живее.

n Забелязвам, че и тук 
има същия проблем, като в 
други населени места, неза-
висимо, че кметът не е от 
ГЕРБ - изливане на средства 
за развитие на центъра и 
така градът става на две 
скорости. Има ли разреша-
ване този проблем?

- има решение с едно добро 
планиране, така че всички час-

ти на града да бъдат обхванати 
от ремонтните дейности, не е 
нужно всичко да се съсредото-
чава в центъра. разбира се, за 
един управляващ това е плюс, 
тъй като всеки отива там. но 
не бива да е така. Хората, кои-
то живеят в крайните квартали 
също са граждани на Ямбол, 
също плащат данъци и трябва 
да живеят в една добра среда. 

n Остава една седмица 
до изборите, кажете как 
протича вашата кампа-
ния, какво споделят хората 
с вас? Има ли проблеми на 
хората от Ямбол, за които 
общината е сляпа?

- Големият проблем на хо-
рата е инфраструктурата. от 
друга страна, транспортът на 
града е в окаяно състояние. 
беше променена транспортна-
та схема, но няма никаква ин-
формация за гражданите кол-
ко време да стоят и да чакат на 
една спирка, което им създава 
сериозни неудобства.  Минах-
ме и по клубовете за възрастни 
хора. те не са поглеждани от 
години. със собствени сред-
ства си ги поддържат, а това са 
места, където те осъществяват 
социален контакт. 

детските градини и ясли 
също са забравени. там не са 
правени ремонти с години. 
няма изградени за децата съ-
временни условия да играят и 
да се развиват. 

n Поставяте сериозни 
проблеми. Видях едно соци-
ологическо проучване, което 
показва една промяна в раз-
биранията на избиратели-
те - че преди години те са 
гледали повече инфрактрук-
турни неща, сега все пове-
че на преден план излизат 
въпросите за социалната 
политика, на отношението 
към качеството на живота 
им и за грижата от страна 
на общината. Какво пред-
лагате в това отношение? 
Къде другаде освен детските 
градини и училищата, може 
да се наблегне като работа?

- Ами здравеопазването, 
от което съм част и аз. една 
болница, което дълги години 
се строи, тя стана вече истори-
ческа и която ние дължим на 
града, защото голям град без 
болница е нещо немислимо. 
надяваме се, че тази сага със 

строежа й ще приключи. това, 
което е необходимо като фи-
нансов ресурс за завършване 
на сградата, е налично в ин-
терес на истината. Фирмата е 
сериозна и съм убедена, че ще 
я завърши. тук обаче ще има-
ме задача да се справим и с 
човешкия ресурс. имаме план 
за това, лично аз имам позна-
ти лекари, които са ямболии, 
готови да се върнат при едни 
по-добри условия на работа. 

n Има ли роля община-
та при осигуряването на 
тези условия в здравеопаз-
ването? Питам ви, защото 
от разговорите ми с раз-
лични кандидати, забеляз-
вам, че се търсят различ-
ни начини за решаване на 
въпроса с кадровата криза 
- да отделят пари за сти-
пендии, общински жилища 
и т.н., само и само да задър-
жат лекарите.

- да, такива стимули също 
са залегнали в нашата програ-
ма на “бсп за българия” за 
колегите, които искат да се 
върнат, да специализират, сти-
пендии и за млади жени, които 
искат да станат медсестри...

n А защо според вас се 
стигна до тази криза по 
принцип, на централно ниво 
ли е проблемът? Виждаме, 
че има частни болници, ко-
ито тънат в ресурси и об-
щински болници, които по-
стоянно задлъжняват и не 
могат да поемат дъх.

- има два аспекта според 
мен този проблем. единият 
е, че в държавната и общин-

ска болница се лекуват теж-
ко болните пациенти, в част-
ните се избират пациентите, 
изключвам тук специализи-
раните клиники, които оси-
гуряват много добра здравна 
помощ. лекуването на теж-
ко болни изчерпва повече 
ресурс и остава малко за ин-
вестиции, заплати, менидж-
мънтът също не е добър.

n Ямбол беше град, къ-
дето се стичаха хора, про-
цъфтяваше. Какво се обърка 
последните години, има ли 
икономически живот в него 
и могат ли кметът и общи-
ната да бъдат фактор за 
развитието му?

- Могат, разбира се. Ямбол 
има много общински имоти, 
които могат да бъдат приведе-
ни в добър вид, за да се пред-
ложат на инвеститори. в на-
шата програма освен това има 
залегнали мерки и действия за 
развитие на малкия, семейния 
бизнес, на средния бизнес с 
неголеми такси за заплащане 
на общината. в момента те 
са високи, но има механизми 
за облекчаване, така че тези 
бизнеси да са стимулирани и 
градът да се развива. 

в момента имаме млади 
хора с деца, които се връщат, 
заради чистотата на града и 
спокойствието.

n Това е тенденция, дос-
та млади хора започнаха да 
избират спокойствието на 
по-малките градове и да из-
оставят вечната лудница 
в големите. Въпросът е как 
те да бъдат задържани, мо-

Д-р НеДялкА ПеТковА-влАховА е семеен лекар в 
ямбол с над 25 години опит. Завършила е медицинския 
факултет на Тракийски университет- Стара Загора през 
1994 г. Своята специалност “обща медицина” придобива 
през 2007 г. Завършва следдипломно обучение по Здравен 
мениджмънт през 2007 г. Член е на Българския лекарски 
съюз, има участие в многобройни национални конгреси и 
семинари по специалността.

Д-р НеДялка Петкова-влахова:

Ямбол може 
да стане 
привлекателен 
за младите
Имаме план за решаване 
на кадровата криза, казва 
кандидатът за кмет на 
общината от „БСП за България”

гат ли да разчитат на ня-
каква предвидимост за това 
в Ямбол? Какво трябва да се 
направи?

- по-лесната част е един 
млад човек да бъде привлечен, 
по-трудно е да бъде задържат. 
за да стане това, той трябва 
да харесва своята работа, за-
платата и условията, в които 
живее. общината може да на-
прави ммного за това. 

n А какво е състоянието 
на зелените площи в града? 

- паркът на Ямбол смятам, 
че се поддържа добре, но в 
междублоковите простран-
ства и кварталите не е така. 
там няма поддръжка. 

- от това, което казвате, мо-
жем ли да очертаем принципна 
разлика между лявата и дясна-
та политика в местната власт?

- винаги има разлика и то 
голяма. лявата политика е да 
сложим край на корупцията в 
обществените поръчки, раз-
решителните режими, спазва-
нето на законноста. смятам, 
че бсп е единствената пар-
тия, която показва активна, 
непримирима позиция в от-
стояването на законността и 
спазването на правилата. 

n А имат ли граждани-
те на Ямбол усещане, че в 
общината има някакви ко-
рупционни модели и зависи-
мости и мрежи? 

- Гражданите винаги имат 
много добър усет, независимо 
дали го споделят или не. 

n Забелязва се една умо-
ра и апатия у хората след 3 
години на постоянни избори. 
Какъв е вашият отговор на 
тези хора, които са обезвере-
ни в политическия процес, че 
той може да донесе някаква 
промяна към по-добро.

- Хората са много лъгани. 
особено с последните парла-
ментарни избори. нормално е 
да има апатия, но смятам, че 
точно хората са тези, които 
трябва да свирят мача. въпре-
ки умората, считам, че граж-
даните са тези, които трябва 
да излязат и да гласуват. има 
критична маса за промяна и 
тя не е малка.

затова - гласувайте с но-
мер 1 за “бсп за българия”, за 
да имате един красив и подре-
ден град с работни места и за 
връщане на младите хора. 
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Интервю на Юлия КУЛИНСКА

n Г-н Георгиев, какво ви моти-
вира да се кандидатирате за чет-
върти мандат кмет на Самоков?

- подкрепата на хората, която по-
лучавам през всички тези години. за 
мен това е важно, защото винаги съм 
се стремял да изслушвам, да пома-
гам за решаване на проблем, да под-
крепям инициативи. когато толкова 
дълго си начело на една община, вече 
си абсолютно наясно с проблемите и 
решенията. Гледаш как се променят 
градът и селата и това те амбицира 
и мотивира да надграждаш. Упра-
влението на една община е изключи-
телно динамичен процес. ежедневно 
се сблъскваш с казуси, с проблеми, 
а решението на всеки един носи не-
вероятно удовлетворение. Мотивира 
ме и отговорността, че все още мога 
да дам много на община самоков.

n Какво успяхте и какво не ус-
пяхте да свършите през периода, в 
който управлявате общината?

- 12 години са и дълъг, и кратък 
период. бях на 38 години, когато 
поех управлението на община са-
моков, сега предстои да навърша 50. 
като се обърна назад си давам смет-
ка, че в нито един момент не съм 
спирал да работя, да мисля как да 
направим община самоков по-при-
влекателно място за живот и смятам, 
че до голяма степен се справихме.  
Много млади хора избраха да се вър-
нат, защото тук базата на детските 
градини е много добра, имаме места 
за всички деца. през последните две 
години открихме нова детска гради-
на, а на две направихме пристройки, 
за да увеличим капацитета им. всич-
ки училища са санирани, с много 
добра материална база. на четири от 
тях са изградени нови спортни пло-
щадки в дворовете, имаме проектна 
готовност за останалите. създадохме 
благоприятна среда с места за отдих, 
детски кътове, благоустроихме край-
градските паркове, изградихме нов 
градски парк “крайискърец”. 

Центърът ни е благоустроен с 
много места за отдих и разходка. на-
правихме спортни площадки, фитнес 
площадки и др. стремим се да съз-
даваме прекрасни условия за живот. 
през последните четири години се 
вложиха много средства в най-го-
лемия квартал в самоков “самоко-
во”. изградихме над 10 паркинга, 
пет детски и три спортни площадки. 
подменихме централния водопро-
вод, асфалтирахме улици, изгради-
хме велоалеи. там бяха санирани 15 

блока през миналия мандат, в мо-
мента се санират още четири. рабо-
тили сме в целия град с подмяна на 
водопровод и канал, асфалтиране на 
улици, благоустрояване на градинки, 
изграждане на детски кътове. Градът 
изглежда много различно след изми-
налите три мандата.

стремим се грижата за хората да 
се усети във всяко кътче в община 
самоков. значителни ремонтни дей-
ности се направиха по селата. но ос-
вен инвестициите във водопровод и 
асфалт, вече можем да се похвалим 
с ремонтирани сгради на осем кмет-
ства, нови площадни пространства 
в пет села. вече по съвсем различен 
начин изглеждат селата и е факт, че 
през последните години се закупиха 
доста къщи там и в момента мисля, 
че няма никакво предлагане. 

не можем да не отбележим сери-
озната работа в сферата на екология-
та. създадохме регионален център за 
управление на отпадъците, благода-
рение на който гражданите имат въз-
можност да изхвърлят разделно съ-
браните си отпадъци безплатно. там 
се сепарира отпадъка, благодарение 
на което постигнахме над 50% опол-
зотворяване и съответно намаляване 
на депонирания отпадък. закупихме 
машини за почистване. реализирах-
ме инициативи по зарибяване, за-
лесяване, кампании по почистване. 
най-сериозният ни успех е изграж-
дане на приюта за безстопанствени 
животни, който съвсем скоро ще от-
ворим. това е едно добро решение на 
проблема с бездомните кучета. 

за последните 12 години в об-
щинската болница са инвестирани 
близо 10 млн. лева в техника, ремонт 
на отделенията, ремонт на покрива, 
изграждане на паркинг, осигуряване 
на достъпна среда, благоустрояване 
на пространството около поликлини-
ката и др. добрата база ни помогна 
много и в ковид кризата, като съв-
местно с ръководството на МбАл-
самоков осигурихме добро лечение 
на хората от самоков.

Гордея се, че ообщина самоков 
предоставя много богат пакет от со-
циални услуги. като започнете от 
грижата за изоставените деца в Цен-
търа от семеен тип, за възрастните 
хора в домовете за стари хора. от-
крихме 5 нови пенсионерски клуба, 
чрез които се осигурява социален 
живот на възрастните. направихме 
Център за социална рехабилитация 
и интеграция както и дневен център 
за деца и младежи с увреждания. в 
Центъра за обществена подкрепа 
осигуряваме грижа за хора в риск. 
имаме и консултативен център за 
подкрепа на млади семейства с деца 
до 7 г. изграждаме още един център 

за подкрепа “Модел за интегрирано 
развитие”, отделно от тези социал-
ни дейности, създадохме общинско 
предприятие “детско, ученическо и 
столово хранене. освен по-качестве-
на храна за училища, детски градини 
и социални домове, тук се приготвя 
храната за 180 потребители на ус-
лугата домашен социален патронаж 
и за 150 потребители на услугата 
“топъл обяд”. основния приоритет 
на една местна власт трябва да бъде 
именно грижата за хората. 

n Какви са Вашите приорите-
ти, ако самоковци пак ви гласу-
ват доверие и ви изберат за свой 
кмет?

- искам да продължа, защото 
вече съм изградил визия за разви-
тие на общината и тя е дългосроч-
на, поне за следващите пет години. 
енергийната криза и високите цени 
на тока и природния газ ни подска-
заха, че трябва да имаме алтерна-
тива. не си позволихме да спрем 
осветлението на града и селата или 
отоплението на училища и детски 
градини. вече подготвихме и вне-
сохме проект за изграждане на фо-
товолтаични системи. 

Част от населените места имат 
проблеми с транспорта. внесли сме 
проект за закупуване на електробу-
си, за да осигурим транспортните 
връзки. Ще продължим да инвести-
раме в болницата и кадрите им. Ще 
разширим социалните си услуги. 
имаме проект за реконструкция на 
общинския пазар. Ще продължим 
да разширяваме и благоустрояваме 
парковете и парковата среда. Ще 
работим за направата на екопътеки, 
туристически маршрути, развитието 
на нови дестинации. все повече села 
стават привлекателни за туризъм 
и ни еще се постараем да осигурим 
развитието им в тази посока. 

Много са амбициозни плановете 
ми за община самоков. Аз съм по-
казал, че мога да работя и искам да 
продължа, защото смятам, че само-
ков го заслужава. няма умора, дори 
напротив. всеки успях, всеки реали-
зиран проект, всеки решен проблем, 
ме амбицира повече. 

n Какви хора са включени в лис-
тата за общински съветници за 

бъдещия минипарламент на Само-
ков?

- листата на бсп е най-добре 
балансирана. в нея имаме професи-
оналисти - лекари, инженерии, фи-
нансисти, икономисти, учители, со-
циални работници, хора от туризма, 
бизнесмени и общественици. Голяма 
част от хората ни в листата са се анга-
жирали с редица социални каузи и аз 
много се годрея с тях. винаги, когато 
ги представям изтъквам предимство-
то, че всеки един от тях може много 
да допринесе с идеи и експертиза за 
работата на обс и развитието на об-
щина самоков. отборът ни е млад, 
но амбициозен, съставен от хора, до-
казали се не само в профессионален 
план, но и като личности. 

n Защо избирателите тряб-
ва да гласуват за кандидатите на 
БСП?

- на първо място избирателите 
трябва да гласуват. през последните 
две години те ходиха на избори пет 
пъти и смятам, че се усеща умора. 
но изборите за местна власт е много 
по-различно от парламентарни избо-
ри. това управление със сигурност 
ще бъде начело на общината през 
следващите четири години. Много 
е важно хората да изберат активни и 
дейни лица, които да работят с визия 
и сърце за самоков. през последни-
те 12 години администрацията ни е 
обърната към тях. 

n Какви са вашите послания 
към съгражданите Ви?

- общувам много с хората и ви-
наги съм се вслушвал в техните пре-
поръки, подкрепял съм идеите им. 
научих се да работя с разнороден 
общински съвет и с различни пра-
вителства. А това се изгражда с го-
дини и вече спокойно мога да заявя, 
че знам как. имам една приказка в 
такива случаи “Ако не може през 
вратата, ще вляза през прозореца”. 
не се отказвам, когато трябва да из-
воювам нещо за самоков и съм се 
научил да постигам целите си. на 
моите съграждани в този момент ис-
кам да кажа само едно. Гласувайте! 
не се отказвайте от правото си, кое-
то ви е дала демокрацията. важно е 
и от вас зависи как след това ще се 
развива общината. 

Владимир ГЕОрГиЕВ:

Мога да дам 
още много 
за развитието 
на Самоков

ВЛАдИмИр ГЕОрГИЕВ е роден през 1973 година. Той е издигнат за кмет за 
четвърти мандат. Георгиев завършва средното си образование в Самоков, 
продължава висшето си образование в Югозападния университет със специал-

ност “Право”. Бил е общински съветник от 2007 до 2011 г. Зам.-председател 
е на Асоциация “Общински гори” и зам.-председател на Областния съвет за 
развитие на Югозападния район. Георгиев е носител на наградата “Кмет на 
годината” за София област за 2012 година. Член е на УС на НСОрБ. 

Изградил съм визия за общината и тя е дългосрочна, поне за следващите 
пет години, казва кандитатът за кмет на КП „БСП за България”
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Христо Панайотов е кандидат за общински съветник от листата на 
“БсП за България”, магистър по публични финанси, семеен с две деца. той 
има вече актив един мандат в общинския съвет на Бургас, където се отличи 
като един от най-разпознаваемите и активни градски избраници със забе-
лежките си към структурирането на общинския бюджет, продажбата на 
общинска собственост и тегленето на заеми. Бургазлии също така го позна-
ват с кампаниите му във връзка с разширяването на “синята/зелена” зони, 
проблемите с чистота и безразборното изсичане на дървета в централната 
част на града. Можете да го подкрепите, като гласувате с номер 1 за “БсП 
за България” в интегралната бюлетина и лично, чрез преференция 103.

  ᄑ
 
интервю на росица ангелова

n Господин Панайотов, предиз-
борната кампания е в разгара си, 
провеждате срещи с много хора - 
какво ви казват те? 

- всеки човек, с който съм се сре-
щал през тази кампания подхожда 
към мен по различен начин. но като 
цяло мога да споделя, че не е загубена 
надеждата, че животът на граждани-
те на бургас може да бъде подобрен, 
облекчен и хората отново да се ус-
михват повече. интересното е, че те 
самите ми подават идеи за развити-
ето на бургас, посочват ми слабите 
места, развиват своите идеи и заедно 
обсъждаме, кое би било полезно за 
бургас. за което, разбира се съм им 
изключително благодарен. Голямата 
част от тях искат обичайните неща 
като напр. да се продължи благоус-
трояването около жилищните бло-
кове, защото наистина има места и 
райони, които никак не са приветли-
ви. Младите майки искат още детски 
площадки, младежите- фитнес зони, а 
по-възрастните повече зони за отдих 
и почивка. за нашите съграждани от 
ж.к. “Меден рудник” продължава  да 
бъде проблем липсата на устроени 
зони за паркиране, изградените не са 
достатъчни. не малка част от хората, 
с които разговарях настояват в ком-
плекса да се направят велоалеи. за да 
се улесни трафика в пиковите часове, 
една от идеите, които обсъждахме е 
изграждането на надлези над големи-
те булеварди, свързващи комплекси-
те и големите търговски вериги. така 
многобройните пешеходни пътеки ще 
станат излишни, а хората ще преси-
чат безопасно и по-бързо. Говорим си 
също така за работни места, по-зелен 
бургас, за морето, всеки има своята 
визия за бургас. идеите и посоките са 
разнопосочни, но според мен важното 
е едно, а именно че съгражданите ни 
виждат в бъдещите съветници от бсп 
хората, които могат да поемат анга-
жименти и те да бъдат изпълнени.

n Кои са приоритетите ви за 
Бургас?

- за себе си съм решил в следва-
щия общински съветник да отстоявам 
3 основни приоритета, а именно: 

1. да не се допусне подмяна на 
историята ни. и в този мандат имаше 
подобни опити, на които успяхме да 
се противопоставим. очаквам подоб-
ни провокации и в следващия, но от 
сега заявявам, че в мое лице ще има 
човек, които няма да позволи това да 
се случи.

2. да работя за това да не се до-
пусне закриване на нефтохим, защо-
то това може да се окаже пагубно за 
местната икономика. Много от кан-
дидатите за кметове говорят за откри-
ване на нови производства и работни 

места, но някак си услужливо пропус-
кат случващото се около един от най-
големите работодатели в града ни. 

3. организирането на референ-
дум за обхвата на синя/зелена зона в 
бургас.

Ще работя за допускане на съ-
гражданите ни до по-широко участие 
при обсъждането на важни за  бургас 
въпроси, отнасящи се до вземането 
на съществени за града ни, решения. 
в предходния мандат няколко пъти 
се опитах да променя правилника за 
работата на общински съвет бургас в 
тази посока.

 - бсп е последователна в отсто-
яването на социална политика. как-
во предвиждате в програмата в тази 
част? 

- програмата за Местни избори 
2023 е продължение на досегашната 
работа на групата ни в общинския 
съвет. за по-кратко е наречена об-
щина бургас - социалната община /в 
подкрепа на своите жители/ и включ-
ва социални придобивки в няколко 
основни посоки:

- за по-възрастното поколение се 
предвижда верига от социални до-
мове и центрове за рехабилитация, 
както и развитие на услугите в со-
циалния патронаж, чрез създаването 
на  общинско предприятие “Грижа”, 
осигуряващо медицински, битови и 
правни услуги ;

- за младите семейства ще рабо-
тим за увеличаване на средствата 
във фонда за стимулиране на раж-
даемостта; бебешка кутия за всяко 
новородено дете в община бургас с 
всичко необходимо за първите месе-
ци след раждането, както и безплат-
на занималня за учениците от 1 до 4 
клас през летните месеци;

- прекратяването на практиките 
за постоянна продажба на общински 
жилища и доживотното им ползване, 
ще даде шанс на повече нуждаещи се 
наши съграждани.

това разбира се е само част, от 
нашите ангажименти към бургаските 
граждани.

n Как един общински съветник 
може да въздейства върху процеси 
като ниски доходи, обезлюдяване и 
лоша инфраструктура?  

- това, което мога да ви кажа по 
този въпрос е как аз успявах /разби-
ра се не всеки път/ да въздействам от 
позицията си на общински съветник. 
при срещи с граждани на бургас и 
алармиране от тяхна страна за даден 
проблем, започвах системно да изис-
квам от общинската администрация, 
институции и териториални звена ре-
шение на поставените казуси. разби-
ра се това коства много труд, време 
и енергия, защото проблемите не се 
решават с едно телефонно обаждане 
или отправено питане в зала. но от 
друга страна решенията на пробле-
мите ми носи невероятно удовлет-
ворение. Често пъти се питам, защо 
е необходимо и кому е нужно да се 

създават бюрократични спънки, нали 
всички общински съветници, кмето-
ве и административни служители 
трябва да са в полза на гражданите. 

n Какво е финансовото състо-
яние на община Бургас в момента?

- през настоящият мандат бях 
член на комисията по бюджет и фи-
нанси и имам поглед върху текущото 
финансово състояние, а именно:  в 
приетия бюджет 2023 се продължа-
ва с дълговото бреме, разчетите са за 
задлъжнялост през 2023 година от 81 
850 000 лева, при собствени приходи 
на община бургас от едва 180 млн. 
лева. продължава се и с грешната 
практика с кредити да се финансират 
проекти, които не носят доход, което 
води до увеличаване задлъжнялостта 
на общината. като цяло по отноше-
ние на приходите в община бургас 
липсва управленска воля и способ-
ност за търсене на допълнителни из-
точници, включително по-ефективен 
начин за управление и разпореждане 
с общинската собственост и управле-
ние на общинските дружества. ни-
каква информация за целесъобраз-
ността и ефективността на разходите 
по капиталовата програма. тя не от-
разява дългосрочните приоритети на 
града заложени в приетите от всички 
нас като общински съветници стра-
тегии и планове. възниква въпроса 
защо правим това, а не нещо друго, 
обектите включени в капиталовата 
програма са определени по неясни 
критерии от администрацията. прех-
върлят се едни и същи инвестицион-
ни проекти година след година без 
реално да е свършено нещо по тях.

n На тези избори,отново има 
кандидати за кметове и общински 
съветници, които обикалят от 
партия на партия. Как ще комен-
тирате това явление и могат ли 
хората да им се доверят? 

- всеки има право на собствен 
избор, как, по какъв начин и с какви 

послания да застане пред жители-
те на бургас търсейки тяхната под-
крепа. за за себе си ще кажа, че съм 
останал последователен в годините 
като повече от 20 години защитавам 
идеите на бсп. следвам партийните 
препоръки за развитието на града ни 
и смея да твърдя, че не съм правил 
компромиси с достойнството и мора-
ла си. от друга страна наблюдаваме 
лица преминали през различни пар-
тии и организации, гръмко “отрекли 
се от едните” и “клели се във вярност 
в други”, търсещи отново и отново 
доверието на избирателите. нека хо-
рата сами да преценят на кой от два-
та типа кандидати биха се доверили 
на предстоящите избори.

n Защо хората трябва да гласу-
ват за “БСП за България”? 

- в годините бсп е доказала, че е 
последователна в действията и реше-
нията си. не се крие зад “кухи” фрази, 
не обещава неща, за които предвари-
телно е сигурно, че няма да изпълни. за 
мен това би трябвало да е водещо при 
избора за кого да се гласува на пред-
стоящите избори! в противен случай 
алтернативата е “кресливи” политици, 
предлагащи неосъществими неща с 
ясното съзнание, че никога няма да им 
се отдаде шанс да ги изпълняват, попу-
листи, които са готови да се продадат 
само и само да достигнат заветната си 
цел влизане в управлението. приме-
рите в тази посока са много! Мислите 
ли, че е случайност над 130 годишната 
история на бсп? не, не е!  

n Какъв е призивът Ви към ва-
шите избиратели?

- бургас има нужда от работещи, 
здраво стъпили на земята, хора - екс-
перти и професионалисти, които да 
надскочат рамките на ежедневните 
проблеми, да накарат съгражданите 
си за миг да забравят за “лошото” 
около тях и заедно да насочат усилия 
за създаването на желаната от всич-
ки нас градска среда!

Христо Панайотов:

Бургас има нужда от работещи, здраво стъпили на земята 
хора, категоричен е кандидатът за съветник в морския град

БСП доказа, че е 
последователна 
в своите действия
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първият международен 
конкурс за млади дири-
генти “маестро Борислав 
иванов”, организиран от 
варненската опера, ще се 
състои от 30 октомври до 
2 ноември в морската сто-
лица. конкурсът има за 
цел да открива и подпома-
га млади таланти - мисия, 
на която самият маестро 

Борислав иванов бе отда-
ден през целия си творче-
ски път, научи дума от 
виолета тончева, пиар на 
тмпЦ варна. 

в конкурса могат да 
участват кандидати, родени 
между 1988 и 2003 г. Се-
лекцията се извършва в три 
кръга и надпреварата при-
ключва със заключителен 

концерт на лауреатите пред 
публика, който ще се със-
тои на 2 ноември от 19 ч. на 
основната сцена на варнен-
ската опера. репертоарът, 
който кандидатите трябва 
да подготвят, се състои от 
българска музика - за първи 
тур, класически и роман-
тични откъси - за втори тур, 
и опера - за трети тур.

24-ма млади диригенти 
от цял свят са допуснати 
до участие в първия тур на 
конкурса: четирима са от 
италия, по двама от русия, 
китай и Япония. участват 
кандидати и от Гърция, 
израел, Швейцария, азер-
байджан, австрия, латвия, 
България, Германия, Южна 
корея, полша, испания и 
Словения.

председател на журито 
е проф. д-р Григор палика-
ров, преподавател в нма 

“проф. панчо владигеров” 
и постоянен гост диригент 
на държавната опера във 
варна. в състава на журито 
влизат пьотр Сулковски - 
директор на операта в кра-
ков, полша; Светослав Бо-
рисов - музикален директор 
на операта в магдебург, 
Германия, номиниран за 
“диригент на годината” в 
актуалната класация на сп. 
“Die Opernwelt”; кръстин 
настев - диригент на до 
варна; в предварителната 
селекция участва и кали-
на василева - директор на 
Симфониета Шумен.

освен парични награди, 
победителите в конкурса 
ще спечелят възможности 
за изява с реномираните 
оркестри на варненската 
опера, Симфониета Шумен 
и Симфоничния оркестър 
на пазарджик.

24-ма кандидати от цял свят ще участват  
в конкурс за млади диригенти

Експозиция на Маргарита 
Войнова във Варна

И з -
л о ж б а 
на Мар-
гарита 
В о й -
нова е 
п о д р е -
дена в 
Г р а д -
с к а т а 
х у д о -
ж е с т -
вена галерия “Борис Георгиев” 
във Варна. Експозицията почи-
та паметта на напусналата ни 
през тази година обичана вар-
ненска художничка, научи ДУМА 
от Нина Локмаджиева. Твор-
чеството на Маргарита Войно-
ва (1952-2023), едно от най-ко-
лоритните и обичани лица сред 
художническата общност на 
Варна, ще може да се види до  
31 октомври. Изложбата включва 
произведения, създадени в различ-
ни периоди и жанрове на нейното 
творчество. Може да се видят 
художествен текстил от 80-те 
години на ХХ век, акварел и акрил-
на живопис от 90-те години на 
ХХ век и до средата на второто 
десетилетие на ХХI век, както и 
последните й работи - колажи.

П р е м и е р а 
на книгата “Хо-
рът и хоровият 
диригент в опе-
рата. Аспекти 
при работа с 
оперен хор”, Со-
фия, 2023, от 
диригента на 
Д ъ р ж а в н а т а 
опера във Варна с международна кари-
ера Кръстин Настев ще се състои на  
25 октомври от 17 ч. на Сцена Ротон-
да. Книгата ще представи Виолета 
Тончева. Два часа по-късно авторът 
ще дирижира на основната сцена 
Оперна гала с режисьорка Сребрина 
Соколова, солисти Илина Михайлова, 
Жана Костова, Михаела Берова, Сви-
лен Николов, Евгений Станимиров, гос-
та от Португалия Лионел Пинейро, 
хора и оркестъра на ДО Варна.

накратко

Столичната галерия “париж” от-
кри своя нов сезон с дългоочакваната 
изложба на анета Яламова под инте-
ресното заглавие “Светло и цветно”. в 
експозицията са наредени 25 картини, 
изпълнени в характерния за авторка-
та стил наивизъм, съчетан с майстор-
ска техника и светлоизвличане, научи 
дума от надежда павлова.  

анета Яламова рисува своето люби-
мо велико търново, в което е родена, 
израсла, изучила се и създала семей-
ство. Затова и до днес рисува с такава 
непресъхваща любов нейното си място, 
нейния град, в който най-съкровените 
първи трепети между младите хора, съ-
четани с красотата на града, винаги на-
мират израз в живописта й. Самото за-
главие - “Светло и цветно”, много точно 
определя както съвсем буквално, така и 
метафорично картините на Яламова. 
те наистина са изключително цветни, 
греещи и стоплящи, но едновременно с 
това показват светлината на самия жи-
вот, на неговата красива, романтична и 
леко утопична страна, в която на всички 

нас ни се иска да бъдем, защото някога 
в миналото наистина сме били там. Гле-
дали сме с очите на деца, очаквали сме с 
цялата наивност на света и сме се радва-
ли на снега, пързалките, въртележките и 
шейните. След това е дошла младостта 
и отново сме се вълнували от първите 
срещи, очаквания, целувки и хванати 
ръце. и точно там, в тези моменти ав-
торката постоянно запечатва отново и 
отново търново - в чистотата, светлина-
та, цветността и невинността на всички 
съкровени първи преживявания.   

Селото и неговата романтичност 
също присъстват, но като цяло преобла-
дават градските пейзажи, като този път 

има много вечерни картини, в които 
отново светлината е от решаваща роля, 
за да се постигне меката, красива синя 
тоналност на снега, на града, а и за да 
се усети целият приказен уют на град-
ските улици. освен от велико търново, 
има и две картини от пловдив, който е 
другият толкова приказно красив град 
и който омагьосва по същия начин със 
своята история, калдъръмени улици и 
стари къщи.

изложбата може да се разгледа на 
живо до 30 октомври, както и онлайн в 
сайта на галерия “париж”.

Представят студентски 
проекти „Банкноти” 

Учебни проекти на студенти от 
специалност “Плакат и визуална ко-
муникация” са подредени в галерия 
“УниКредит Студио” в София, пл. 
“Света Неделя” 7, до 31 октомври. 
НХА и галерията представят сту-
дентските проекти на банкноти, 
създадени през периода 2012-2023 г. 
като учебни задачи по дисциплината 
“Визуална комуникация” към специ-
алност “Плакат и визуална комуни-
кация”. Куратори на изложбата са 
преподавателите доц. д-р Стоян Де-
чев и доц. д-р Ненко Атанасов. 

Премиера на книга на 
маестро Кръстин Настев

Кръстин Настев
Снимка ДО Варна

Анета Яламова рисува 
своето Велико Търново
Галерия „Париж” откри сезона с изложбата  
„Светло и цветно” на известната художничка

 “Зимна вечер”

“Пролет на Трапезица”

“Жътвари”

“Зима в Капана”“Търновска пързалка”

Репродукция Александър 
Николов 
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понеделник
23 октомври

отговори на кръстословицата 

от брой 203

Съвременен 
вариант на „след 

дъжд качулка”.
- След наводнение 

почистване 
на коритата 
на реките и 
шахтите...

воДоравно:
Разлог. Протеза. Мебел. "АЕЛ". Рол /Мишел/. 

Перу. "Ион". Ягода. Темп. Каско. Ит. Анн. "Тоска". 
Наа. "Спри". Логика. Скат. Джаич /Драган/. Вила-
ет. Исана. Воали. Нолти /Ник/. Ол. Проба. Лиенит. 
Леи. Иолит. Едил. Мяра. "ОРВО". "Рома". Тва. 
Аалто /Алвар/. "Инка". Рис. ИАС. Факти. Шивач. 
Крушение. Елек. "АВО". Ану. Килери. Ана. Ирко. 
Омир.

отвЕсно:
Паметник. Опело. Аква. Зерен. Авари. Ми-

крон. Албум. Стило. Манту. Ое /Кендзабуро/. 
ПТП. Либия. Киша. Игли. Орда. Аорта. "Ени". Ок-
сижен. Лав /Вагнер/. Шнур. Спанак. Атоли. Арии. 
Ре. Сали /Томас/. Лито. "Ивеко". Поляк. "Очите". 
Раса. Гонг. Синева. Чело. Перо. "Аида". Идоли. 
Лем /Станислав/. Зодиак. Ноти. Талери. Палат. 
Авал. Лаос. Кир.



справочник14
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понеделник
23 октомври

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес вторник сряда четвъртък

слаб дъжд променливо слаб дъжд

максимални максимални максимални максимални

рак

телец

 

лъв

БлИЗНацИ

дева

веЗНИ

коЗИрог

скорпИоН

водолей

стрелец

рИБИ

25
oC 25

oC 26
oC 24

oC

променливо

Възможни са изненади, 
но с нищо няма да бъдете 
застрашени, ако сте до-

бронамерени.

Може би е дошъл мо-

ментът да приключите 
веднъж завинаги с въпрос, 
който ви създава грижи. 

Не избързвайте с решени-

ята си и добре обмисляй-

те всяко действие. Денят 
крие рискове.

Хранете се здравословно, 
без мазнина, за да не се 
наложи спешно да посе-

тите лекаря. 

Ще си осигурите нужните 
средства за решаване на 
финансов проблем, свързан 
с дома или бизнеса.

Вземете мерки да попра-

вите недостатъците си, 
които ви пречат в общу-

ването с околните. 

Работете по въпросите, 
които не търпят отлага-

не, но контролирайте емо-

циите и поведението си.

Ако ви предстои решава-

нето на административ-

ни въпроси, по-добре от-

ложете за друг ден.

Желана придобивка ще 
подобри настроението 
ви днес. Но нека да не е за 
сметка на работата.

Възможни са недоразу-

мения, конфликти и дори 
раздели. По-малко гово-

рете за себе си.

Ще се справите по-добре 
с нещата, които трябва 
да уредите, ако сте по-
спокойни и овладени. 

Денят е доста труден и 
без да се усетите, е въз-
можно да сгрешите в 
нещо.

овеН

 05:55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова и 
симеон иванов 

09:20 100% будни - сутрешно ток-
шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев 

11:00 Култура.бГ - предаване за 
култура с димитър стояно-
вич  

12:00 по света и у нас 
12:25 новини на турски език 
12:35 малки итории  
12:45 Телепазарен прозорец 
13:00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу/п/ 
14:00 Телепазарен прозорец 
14:15 вечните тайни - аним. филм 
14:45 пакостникът Чорапчо - ани-

мационен филм 
15:00 анн с двойно "н" - 3 тв филм 

/8 епизод/  
15:45 Телепазарен прозорец 
16:00 бързо, лесно, вкусно 
16:30 светът и ние  
17:00 местни избори 2023: диспути 
18:00 по света и у нас 
18:30 още от деня - коментарно 

предаване  
19:00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу 
20:00 по света и у нас 
20:30 местни избори 2023 
20:50 спортни новини 
21:00 история.bg  
22:00 любов в окови - тв филм  

/9 епизод/  
23:00 по света и у нас 
23:25 повратна точка - тв филм  

/4 епизод/ (16) 
00:20 светът и ние /п/  
00:50 100% будни - сутрешно ток-

шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев /п/ 

02:25 Култура.бГ - предаване за 
култура с димитър стояно-
вич /п/  

03:25 анн с двойно “н” 3 - тв филм 
/8 епизод/п/  

04:10 арена спорт /п/  
04:55 Зала на славата: петър ле-

сов /п/  
05:10 по света и у нас /п от 20:00 ч/

 06:00 "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова  

09:30 "преди обед" - токшоу с во-
дещи десислава стоянова 
и петър дочев 

12:00 bTV новините - обедна еми-
сия  

12:30 "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу  

13:30 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов /п./  

14:30 "скъпи наследници" - сери-
ал  

15:30 "почукай на вратата ми" - 
сериал  

17:00 bTV новините  
17:20 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова 

18:00 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов  

19:00 bTV новините - централна 
емисия  

20:00 "Фермата: нишката на жи-
вота" - риалити, с.9 

23:00 bTV новините - късна еми-
сия  

23:35 "добрият доктор" - сериал, 
с.4, еп.14  

00:25 “Като на кино” - предаване 
за кино  

00:35 “столичани в повече” - се-
риал, с.11, еп.1 

01:40 “марлон” - сериал, с.2, еп.4 
02:10 bTV новините /п./ 
02:50 “преди обед” - токшоу с во-

дещи десислава стоянова 
и петър дочев /п./

04:45 “светът на здравето” - 
здравно предаване с воде-
ща д-р неделя Щонова /п./ 

05:20 “лице в лице” - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова /п./ - 

06:00 "Здравей, българия" - су-

трешен блок  

09:30 "на кафе" - предаване на 

NOVA  

12:00 новините на NOVA 

12:30 "наследство" (премиера) - 

сериен филм  

13:30 "свободна да избира" (пре-

миера) - сериал 

15:00 "не ме оставяй" (премиера) 

- сериен филм  

16:00 новините на NOVA 

16:10 "пресечна точка" - публи-

цистично шоу  

17:00 "семейни войни" (нов се-

зон) - телевизионна игра 

18:00 "сделка или не" (премиера) 

- телевизионна игра 

19:00 новините на NOVA - цен-

трална емисия  

20:00 "игри на волята: българия" 

(премиера) - риалити, се-

зон 5  

23:00 новините на NOVA 

23:30 "военни престъпления" - 

сериал, сезон 13

00:30 “престъпни намерения” - 

сериал, сезон 13 

01:20 “пожарникарите от Чикаго” 

- сериал, сезон 11 

02:00 “дъщерята на посланика” - 

сериен филм  

03:40 “Ти разкажи, Черно море” - 

сериен филм  

05:20 “пресечна точка” - публи-

цистично шоу /п/

 10:00 Refresh за здраве

11:00 EuroTV Shop  

11:30 седмичник с владо бере-

ану

12:30 EuroTV Shop  

13:00 новини  

13:15 пътуващо читалище 

14:15 Училище за родители

15:15 новини  

15:30 EuroTV Shop  

16:00 делници

19:30 новини  

20:00 не се страхувай!

21:00 балотаж 

22:00 денят с веселин дрем-

джиев 

23:00 новини  

23:30 да се срещнем с песен

00:30 вечните песни на българия 

01:30 EuroTV Shop  

03:30 Училище за родители 

04:30 пътуващо читалище

05:30 не се страхувай! 

06:30 делници

православен календар

свети апостол яков, брат Господен, 
бил пръв епископ на Йерусалимската 
църква

Яков, брат Господен, се наричал още 
малки, защото принадлежал към числото 
на седемдесетте апостоли. Той бил пръв 
епископ на Йерусалимската църква. Той е 
и писател на първото от посланията в но-
вия Завет на светата библия (иак.). Кога-
то по повеля на ангела праведният Йосиф 
заминал за египет със света богородица и 
божествения младенец, Яков отишъл с тях. 
по-късно, когато Господ иисус Христос се 
явил на обществена проповед, Яков започ-
нал редовно да Го слуша и повярвал, че Той 
е син божи и спасител на света, и станал 
негов ученик.

в първото си послание до коринтски-
те християни св. апостол павел говори, че 
след като се явил на повече от петстотин 
братя наведнъж, възкръсналият спасител 
се явил и на Яков. след слизането на све-
тия дух, Яков заедно с другите апостоли 
останал в Йерусалим. 

Когато светите апостоли почнали да 
проповядват евангелието и на езичниците, 
възникнал спор между юдеите християни. 

мнозина от тях се гордеели, че принадле-
жат към избрания народ, на който Господ 
дарувал своя закон чрез мойсей. Говоре-
ли, че езичниците, за да получат спасение, 
трябва преди всичко да приемат староза-
ветния закон и да съблюдават юдейските 
обреди. иначе не могат да приемат Кръще-
нието и да станат християни.

Тоя спор възникнал в антиохия, където 
апостол павел обръщал езичниците. Тога-
ва антиохийските християни пратили павел 
и варнава в Йерусалим за съвещание с дру-
гите апостоли. апостолите, презвитерите и 
изобщо вярващите се събрали под пред-
седателството на Яков на събор, наречен 
апостолски събор, и единодушно решили 
да освободят езичниците от спазване на 
юдейските обреди. Тоя апостолски събор 
станал в Йерусалим в 51 г. 

бързите успехи на християнската вяра 
възбуждали все повече гнева на юдейските 
началници и първосвещеници. и те повдиг-
нали гонение против Христовите служи-
тели. Убили архидякон стефан и апостол 
Яков Зеведеев. Фарисеите и книжниците 
се опасявали да не би целият народ да се 
присъедини към Църквата. Те имали голямо 
уважение и доверие към Яков. Затова ре-

шили да го помолят да отвърне народа от 
Христа. ако обаче не се съгласи, да бъде 
убит.

на празника пасха много народ се съ-
брал в Йерусалим. Книжниците и фарисеи-
те дошли при Яков, изкачили го на покрива 
на храма и пред множеството му извикали 
да каже на народа, че се заблуждава, като 
почита иисуса за месия.

Яков гръмогласно заявил:
- иисус Христос е син божи, Който до-

броволно пострада и умря, и биде погребан, 
и възкръсна на третия ден. Той сега седи 
отдясно на бога. и пак ще дойде на небес-
ните облаци, за да съди живи и мъртви!

Като чули тия думи, вярващите, които 
се намирали в тълпата, извикали радостно:

- слава на бога! осана на сина дави-
дов!

разгневени до ярост, фарисеи и книж-
ници се спуснали към апостола и го блъс-
нали долу. Той застанал на колене, вдигнал 
ръце към небето и казал:

- Господи, прости им! не знаят що пра-
вят.

Фанатици юдеи почнали да хвърлят ка-
мъни върху него. най-разяреният от всички 
се спуснал към апостола и с тежко кросно 

разбил главата му. св. апостол Яков, брат 
Господен, предал душата си на бога. Тога-
ва бил на 66 години. Това станало в 63 г. от 
рождество Христово.

Църквата почита на 23 октомври св. ап. яков, брат Господен 
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Футбол
по Диема спорт
16.00 Септември Сф - Добруджа
21.30 Палермо - Специя

по Диема спорт 2
22.00 тотнъм - Фулъм

по Диема спорт 3
21.00 Ал-Хилал - Мумбай

по Нова спорт
19.00 Ал-Итихад - Ал-Кува
21.00 Ал-Сад - Ал-Файсали

по риНг
19.30 удинезе - лече

по макс спорт 3
21.45 Фиорентина - Емполи

по макс спорт 4
22.00 Валенсия - Кадис

по макс спорт 1
тЕнИС
15.00 турнир във Виена (мъже)

по макс спорт 2
бАСКЕтбол
19.00 берое - левски

по евроспорт 1
СнуКър
15.00 и 21.00 “Северна Ирландия оупън”

пирин изтърва аванс и за-
губи от ЦскА с 1:2 на своя ст. 
“Христо Ботев” в мач от 14-ия 
кръг на efbet лига. иван та-
сев (45+1) изведе “орлетата” 
напред. след почивката стру-
ващият 1,7 млн. евро матиас 
Фаетон (79) изравни с първия 
си гол за “армейците”, а мину-
та по-късно подаде на джона-
тан линдсет за пълния обрат.

“Червените” имаха шанс 
да поведат в 12-ата минута 
след отлична контраатака. 
марселино кареасо отне топ-
ката от венцислав Бенгюзов в 
средата на терена и напредна 
бързо, но ударът му бе блоки-
ран от Андрей Йорданов.

после назон (39) пропи-
ля чудесен шанс. таранът 
тръгна от собствената поло-
вина и се озова сам срещу 
вратаря максим ковальов, 
но не съумя да го преодолее. 
в първата минута на добаве-
ното време Густаво Бусато 
капитулира след диагонален 
удар на иван тасев.

след час игра нестор ел 
маестро смени естрада и 
Хайнц с Фаетон и морено. в 
заключителните минути Фа-
етон (79) овладя след пас на 
Амос Юга, навлезе в наказа-
телното поле и с хубав удар 
изравни. секунди по-късно 
ЦскА удари за втори път за 

пълен обрат. Фаетон се оказа 
златната резерва, защото аси-
стира на линдсет с остър пас 
по земя. норвежецът с едно 
докосване не остави шансове 
на ковальов за 1:2.

ЦскА остава трети с 28 т. 
- с 1 зад Черно море и 2 след 
лидера локо пд. пирин до-
пусна девета загуба и е 13-и 
с 11 т.

“доволен съм от играта, 
но резултатът не е в наша пол-
за. ЦскА притежава голямо 
качество в атака. от десето 
място надолу тимовете поня-
кога отстъпват на топ отбори-
те. това е труден противник, 
няма какво да крием. време-
ната не са трудни само за нас. 
предстоят избори, клубът е 
общински и ще се реши какво 

ще се случи с отбора. ситуа-
цията е сложна. надявам се 
след 2 седмици да се поуспо-
кои”, заяви треньорът на пи-
рин иво тренчев.

“не беше най-добрият ни 
мач. изоставахме в играта 
с топката. доволни сме, че 
смените се включиха добре 
и обърнаха мача”, каза ел 
маестро.

Британският принц Уилям се 
присъедини към съболезнованията, 
изказвани в памет на футболната 
легенда сър робърт “Боби” Чарл-
тън, който почина на 86-годиш-
на възраст. “световен шампион. 
джентълмен. легенда. наистина 
велик човек, който ще бъде помнен 
вечно. Благодаря ти, сър Боби”, 
коментира принц Уилям, който е и 
президент на Английската футбол-
на асоциация.

“всичко започна със сър Боби. 

той бе причината да имам въз-
можността да играя за манчестър 
Юнайтед... Ще бъда вечно благода-
рен на този мъж, на когото се възхи-
щавах. той бе герой за мен и много 
други по света не само в манчестър 
и нашата страна, с която спечели 
световното първенство през 1966 г. 
истински джентълмен, семеен мъж 
и национален герой”, заяви бивши-
ят капитан на Юнайтед и Англия 
дейвид Бекъм.

друг бивш футболист на “чер-

вените дяволи” -  рио Фърдинанд, 
също изказа съболезнованията си: 
“икона, легенда, величие! тези 
думи се хвърлят наоколо от всич-
ки нас за много, които 100% не ги 
заслужават, особено когато ги срав-
ним с човек от калибъра на сър Боби 
Чарлтън. когато той говореше, дру-
гият заставаше мирно, спираше и 
слушаше. много история живееше 
и дишаше чрез него. победа, загуба 
или равенство, той идваше в събле-
калнята да ни пожелае успех.”

XIV кръг
Крумовград - Етър 0:0; Локо Пд 

- Берое 1:2 0:1 трибуле (29) 0:2 Годой 
(43) 1:2 д. илиев (90+4); Ботев Вр - Бо-
тев Пд 3:5 1:0 переа (3) 1:1 карабельов 
(5) 1:2 степонавичюс (27) 2:2 мажуга 
(50) 2:3 емануел (55) 3:3 переа (63-д) 3:4 
емануел (77) 3:5 Бароан (80); Локо Сф - 
ЦСКА 1948 0:0; Пирин - ЦСКА 1:2 1:0 
тасев (45+1) 1:1 Фаетон (79) 1:2 линдсет 
(80), ЧК: Абу (п-84);  Хебър - Славия 
1:0 вълчев (90+8-д);  Снощи: левски - 
Черно море; Арда - лудогорец.

XIV кръг
Беласица - Литекс 0:1 в. василев 

(50); Спартак Вн - Черноморец Бч 
4:0 2:0 митев (31 и 38) 3:0 Ахмедов 
(41) 4:0 нзи (86); Марек - Спортист 
2:0 1:0 Гогов (43) 2:0 Гущеров (75-д); 
Черноморец Бс - Спартак Пл 3:0 1:0 
петков (9) 3:0 Холод (58 и 69); Бдин 
- Лудогорец-2 0:2 0:1 петров (15-д) 
0:2 Йорданов (85); Марица - Монтана 
1:2 1:0 маламов (34) 1:1 дамянов (48) 
1:2 Буров (74); Снощи: Янтра - ЦскА 
1948-2; дунав - струмска слава; Днес, 
16.00: септември - добруджа.

глЕдаЙтЕ

рЕзултати

Светът скърби за сър Боби Чарлтън

ЦСКА обърна Пирин 
за 60 секунди
Най-скъпият футболист Фаетон спаси 
„червените” с първи гол през сезона

СНимка БТа

Джонатан линдсет (вляво) пази топката от футболист на Пирин 
за победата на ЦСКА с 2:1, за която скандинавецът оформи резултата
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две големи изненади се по-
лучиха в III кръг в национал-
ната баскетболна лига за мъже 
(нБл).

в София отборът на ЦСкА 
отстъпи пред новака миньор 
2015 със 78:85 (15:23, 20:13, 
23:21, 20:28) и претърпя първа 
загуба, а тимът от перник, во-
ден от легендата Георги мла-
денов, постигна първи успех в 

първенството.
в оспорвания двубой раз-

ликата не надвиши 10 т. на 
почивката “червените”, водени 
от националния селекционер 
росен Барчовски, изоставаха с 
35:36, а след третата част пове-
доха с 58:57, но в края отново 
перничани триумфираха.

данило Аранитович офор-
ми “дабъл-дабъл” за пернича-

ни с 22 т. и 11 борби, докато 
за домакините друг сърбин - 
Александър радукич, се отчете 
с 18 т., 2 борби и 5 асистенции.

в друг мач Шумен изне-
нада рилски спортист в Само-
ков и го победи с 86:75 (28:17, 
17:26, 18:19, 23:13) и също за-
писа първа победа от началото 
на сезона. тимът от Самоков 
претърпя второ поражение от 3 

мача. Гостите владееха инициа-
тивата през първото полувреме 
и на почивката водеха с 45:43. 
За кратко рилецо излезе напред 
в третата четвърт, но Шумен 
поведе с 63:62 след 30 минути 
игра и до края удържа успеха. 
Уилфрид ликей се отличи с 
“дабъл-дабъл” за Шумен с 26 
т. и 10 борби, а за самоковци с 
23 т. и 7 борби завърши Алекс 

Симеонов.
Шампионът Балкан се на-

ложи над Черно море тича 
с 86:80 (26:19, 14:28, 17:19, 
29:14) като домакин в Ботевг-
рад за втора победа през сезона 
и нанесе трето поражение на 
варненци. 

в следващия кръг предстои 
дербито левски – ЦСкА на 30 
октомври.

Топреализаторът на Миньор Данило Аранитович (вляво) 
опитва да спре Маркъс Хамънд от ЦСКА в мача в СофияШумен победи Рилецо в Самоков

кубрат пулев се завръща на ринга след повече 
от година пауза. Българинът ще се бие срещу поляка 
Андржей вавржик. Сблъсъкът ще е на 2 декември 
в Чикаго, в зала “Уилоуброук”, която е с капацитет 
3000 зрители.

кобрата (29 победи, 14 с нокаут и 3 загуби) се 
боксира за последно през юли 2022 г. тогава загуби 
по точки от дерек Чисора (вбр) с 1:2 гласа. вавржик 
има 34 победи (20 с нокаут) и 2 загуби. 36-годиш-
ният поляк е бивш претендент за световната титла. 
през 2013-а той се би с Александър поветкин, но бе 
нокаутиран от руснака. другата му загуба е от тотал-
ния аутсайдер михал Болоз (пол).

кобрата вече започна тренировки преди няколко 
седмици в “дианабад”. в София е и неговият тре-
ньор ибн кейсън. Българският боксьор е помолил 
подготовката да не бъде в чужбина, за да може да 
бъде близо до двете си деца.

макс верстапен (нид, ред Бул) спечели трети 
спринт от началото на сезона във Формула 1. вече 
спечелилият трета световна титла триумфира на 
“пистата на Америките” край остин, тексас.

нидерландецът финишира за 31:30,849 мин. и 
остави зад себе си седемкратния световен шам-
пион люис Хамилтън (вбр, мерцедес), който бе 
по-бавен с 9,465 сек. трети завърши Шарл льок-
лер (мон, Ферари), който още в първите обикол-
ки изостана от водачите и завърши на 17,9 сек. 
в топ 6 са още ландо норис (вбр, макларън), 
Серхио перес (мекс, ред Бул) и карлос Сайнц 
(исп, Ферари).

основното състезание за Гран при на САЩ, 
19-и кръг за сезона, бе снощи.

Французинът Йоан Зарко (прамак) спе-
чели старта за Голямата награда на Австра-
лия в клас MoтоГп, 16-и кръг от Световния 
шампионат по мотоциклетизъм. така той 
постигна първи успех след близо седемго-
дишна кариера в “кралския клас”. неговият 
съотборник и претендент за титлата Хорхе 
мартин (исп) загуби лидерството в послед-
ната обиколка.

мартин спечели полпозишън, като подо-
бри рекорда за обиколка и нито един състе-
зател на стартовата решетка не можеше да се 
справи със страхотното му темпо, но загуби 
сцепление във финалните обиколки и дори 
пропусна подиума. Франческо Баная (ит, 
дукати) стигна до второто място.

Зарко измина 27-те обиколки за 40:39,460 
мин., Баная остана на 0,201 сек. Фабио ди 
джанантонио (ит, Грезини), който няма да 
остане в тима през следващата година, се на-
реди трети на 0,477 сек., докато Хорхе мар-
тин завърши пети след Брад Биндър и вече 
изостава с 27 т. от Баная в класирането при 
пилотите. Баная води с 366 т., пред мартин - 
339, и марко Бедзеки (ит) - 293. Следващият 
кръг е в неделя в тайланд. до края на сезона 
остават още 4 състезания.

Фемке Бол (нид) и Якоб ингебригт-
сен (нор) бяха наградени за най-добри 
лекоатлети за 2023 г. за втора поредна 
година на церемония на европейската 
атлетика във вилнюс. отличията връ-
чи президентът на еА добромир кара-

маринов.
и двамата спечелиха златни меда-

ли на европейското в зала в истанбул 
като прелюдия към силното им пред-
ставяне на открито и титлите на Све-
товния шампионат в Будапеща.

След драматично падане на финала 
на смесената щафета на 4 по 400 м, Бол 
се завърна, печелейки златни медали 
на 400 м с препятствия и с женската 
щафета на 4 по 400 - неин 16-и златен 
медал от шампионати на европа. ин-
гебригтсен стана сребърен медалист 
на 1500 м и първи на 5000, където за-
щити титлата си.

и двамата бегачи поставиха рекор-
ди през 2023 г. Бол подобри дългого-
дишния си световен рекорд на 400 м 
на закрито, постигайки 49,26 сек. на 
първенството на нидерландия в Апел-
дорн, домакин на европейското пър-
венство по лека атлетика в зала през 
2025 г. След това коригира и собстве-
ния си европейски рекорд на 400 м с 
препятствия на 51,45 сек. на турнира 
от диамантената лига в лондон.

ингебригтсен постави европейски 
рекорди в поне пет различни дистанции 
на открито и завърши лятото, като спе-
чели на 1 миля и на 3000 м на финала на 
диамантената лига в Юджийн с евро-
пейски постижения - съответно 3:43,73 
и 7:23,63 мин. той постави световен ре-
корд на 2000 м - 4:43,13 мин., световен 
рекорд на две мили - 7:54,10, и европей-
ски рекорд на 1500 м - 3:27,14.

Верстапен взе 
трети спринт 

Кобрата си уреди мач с поляк в САЩ

Зарко с първа 
победа в МотоГП

Бол и Ингебригтсен пак са най-добри атлети в Европа

Снимка as.com

Шефът на европейската лека атлетика Добромир Карамаринов 
(в средата) награди Фемке Бол и Якоб Ингебригтсен

Миньор 
удари ЦСКА
на баскетбол 
в София


